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Vážení občané,

vzhledem k nedávno uskutečněným oslavám obce Želechovice nad Dřevnicí, Sboru dobrovolných hasičů 
a Tělocvičné jednoty Sokol si vám dovoluji v úvodním slovu předat, co zaznělo v ofi ciální části u Pomníku na 
návsi v Želechovicích. Neboť, ne všichni z vás, se mohli dopolední části oslav zúčastnit:

Vážení přítomní,
Dnes 18.6.2022 uplynulo 80 let od hrdinné bitvy sedmi československých vojáků se stonásobnou přesilou o 

pravoslavný chrám Cyrila a Metoděje v pražské Resslově ulici, po spravedlivém odstranění německého říšského 
protektora Heydricha. I mnozí naši občané se zapojili do bojů za svobodu země a v něm obětovali svůj život. Proto 
mi dovolte, abych uctil památku těchto hrdinů minutou ticha…

Díky tomu, že můžeme žít ve svobodné zemi, daří se nám rozvíjet naši obec a zlepšovat podmínky pro život všem 
skupinám obyvatel. Od roku 2009, kdy vznikla samostatná obec Želechovice nad Dřevnicí, jsme ušli obrovský kus 
cesty, změny jsou vidět téměř na každém kroku. A na tomto místě je třeba poděkovat všem, kteří se o samostatnost 
zasloužili a všem, kteří se podíleli či doposud podílejí na vedení obce a všech souvisejících aktivitách. Díky nim, 
můžeme dnes psát novodobou kapitolu historie naší obce. 

Silným prvkem samostatné obce je činnost dobrovolných spolků, bez nichž by život v obci nebyl tak pestrý. Proto 
je mi ctí z tohoto místa popřát k významnému výročí 130 let od založení Sboru dobrovolných hasičů a 100 let od 
založení Tělocvičné jednoty Sokol v Želechovicích nad Dřevnicí. 

Spolky a zájmové skupiny obecně zakládají soudržnost celé naší obce. Soudržnost je základem každé společnosti 
a neznamená nic jiného, než přání jejích členů být pospolu. Když je soudržnost nějaké skupiny velká, skupina 
zůstává jednotná a silná. Když je slabá, skupina je náchylná k tříštění a rozpadu. Přestože můžou v budoucnu nastat 
neshody v řešení různých situací v obci, mohou se rozejít zájmy některých skupin a spolků, nikdy bychom se neměli 
vzdát civilizované diskuse a hledat společný cíl, a tím je veřejný zájem. Jen to nás udrží silnými a můžeme úspěšně 
vytvářet podmínky pro spokojený život v obci do dalších let a jen to nám umožní přestát hrozby a výzvy, kterým jistě 
v budoucnu budeme čelit.

Ačkoliv od první zmínky o naší obci vloni uplynulo 760 let, historie osídlení levého břehu řeky Dřevnice je nejspíše 
mnohem starší. Sice nám chybí věrohodné historické prameny, ale dá se předpokládat, že osady zde vznikaly dávno 
před tím, než lidstvo přijalo křesťanství a začalo písemně dochovávat svou historii. Pro přežití lidských společenství, 
až do dnešní doby, byla právě soudržnost klíčová.

Dovolte mi, abych tedy popřál naší obci Želechovice nad Dřevnicí další úspěšná léta, desetiletí a staletí. Rovněž 
vás všechny zvu na výstavu o historii obce, kterou jsme pro naše občany a hosty připravili v budově sokolovny.

Svoji řeč zakončím latinským příslovím:
„Bratr mající oporu v bratru je jako opevněné město“.

Zároveň si dovoluji vyslovit poděkování všem, kteří se na organizaci oslav v obci podíleli.

Michal Špendlík, starosta obce

I nadále na obecním úřadě mohou naši občané navštívit 

BEZPLATNOU FINANČNÍ A PRÁVNÍ PORADNU
Tato poradna probíhá vždy jednou za měsíc v pondělí a je třeba se do ní objednat 

na tel. č. 577 440 071 nebo e-mailové adrese obec@zelechovice.net 

Nebojte se přijít, diskrétnost je zaručena.

KONZULTAČNÍ HODINY
ARCHITEKTA PRO OBEC

ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
V 1. POLOVINĚ ROKU 2022

 19. 7. 9.00 – 13.00
 23. 8. 9.00 – 13.00
 20. 9. 9.00 – 13.00
 18. 10. 9.00 – 13.00
 22. 11. 9.00 – 13.00
  20. 12. 9.00 – 13.00

PŘÍPADNÉ DOTAZY A TELEFONICKÉ 
OBJEDNÁNÍ KONZULTACE NA ČÍSLE

tel.: +420 603 709 611
e-mail: arch.pz@seznam.cz

2 03 2022 ŽELECHOVICKÝ



USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE
Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 78. zasedání dne 25. 4. 2022 následující usne-
sení:

Usnesení 1./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o ob-
cích schválila program 78. schůze.
Usnesení 2./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na  výkon koor-
dinátora BOZP a zpracování plánu BOZP na akci „Žele-
chovice - dopravní stavby v okolí školy“ a schválila ob-
jednávku u Ing. Josefa Pivody, Na Vrchovici 159, 76001 
Zlín- Kudlov, za cenu 19 360 Kč vč DPH.
Usnesení 3./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na  vyhotovení 
dokumentace skutečného provedení úpravy šaten v 1.
PP Základní školy a  Mateřské školy Želechovice nad 
Dřevnicí p.  o.  a  schválila objednávku u  Stemio a.s., J. 
Staši 165, 763 02 Zlín 4, za cenu 24 500 Kč bez DPH.
Usnesení 4./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na projekční více-
práce na akci "Inž. sítě v ul. 4. května“ - potřeba rozšíře-
ní řešení inž. sítí oproti původně naceněnému rozsahu 
a schválila objednávku u V – PROJEKT, ing. Petr Vyoral, 
Nám. T. G. M. 2433, 760  01 Zlín, IČ: 61407712 za  cenu 
69 000 Kč bez DPH.
Usnesení 5./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na vyřízení povo-
lení přechodné úpravy provozu na příslušných úřadech 
v  rámci akce „Oslavy v  obci Želechovice nad Dřevnicí 
dne 18. 6. 2022“ a schválila objednávku NVB LINE s.r.o., 
Cukrovar 716, 768  21 Kvasice, IČ: 26979675, za  cenu 
18 150 Kč vč. DPH.
Usnesení 6./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o  právu provést 
stavbu na  pozemku p.  č. 2300/1 k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 
68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako 
vlastníkem pozemku a xxx  jako stavebníky  vodovodní  
a plynové přípojky k novému rodinnému domu na po-
zemku p.  č. 2282/2 v  k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, 
za úplatu ve výši 500 Kč.
Usnesení 7./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o právu provést stav-
bu na pozemku p. č. 598/3 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí 
mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 
Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako vlastníkem 
pozemku a  xxx jako stavebníkem vodovodní přípojky 
k rodinnému domu čp. 415 na pozemku p. č. 676 v k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí, za úplatu ve výši 500 Kč.
Usnesení 8./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o právu provést stav-
bu na pozemku p. č. 598/3 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí 
mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 
Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako vlastníkem 
pozemku a  xxx, jako stavebníkem vodovodní přípojky 
k rodinnému domu čp. 396 na pozemku p. č. 678 v k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí, za úplatu ve výši 500 Kč.
Usnesení 9./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila účetní závěrku /tvoří přílohu zápisu č. 
9/ k 31. 12. 2021 příspěvkové organizace Základní ško-
la a Mateřská škola Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 
336, 763  11, Želechovice nad Dřevnicí, IČ 72038519 
a hospodářský výsledek organizace za rok 2021 ve výši 
175  284, 17 Kč a  schvaluje převedení částky ve  výši 
165 284, 17 Kč do rezervního fondu organizace a převe-
dení částky ve výši 10 000 Kč do fondu odměn organi-
zace.
Usnesení 10./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí nařizuje Základní škole a Mateřské škole Žele-
chovice nad Dřevnicí, p.  o. převedení částky 95  000 Kč 
z rezervního do investičního fondu organizace.
Usnesení 11./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala a schválila odpisový plán Základní 
školy a  Mateřské školy Želechovice nad Dřevnicí, p.  o. 
na rok 2022 dle přílohy zápisu č. 10. 

Usnesení 12./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala a  schválila podání žádosti Základ-
ní školy a  Mateřské školy Želechovice nad Dřevnicí, 
p. o. o zápis změny v údajích vedených v rejstříku škol 

a školských zařízení v souvislosti se vzděláváním nebo 
poskytováním školských služeb cizinci podle S  7 odst. 
1 zákona č. 67/2022 Sb., o opatřeních v oblasti školství 
v souvislosti s ozbrojeným konfl iktem na území Ukrajiny 
vyvolaným invazí vojsk Ruské federace o  zvýšení nej-
vyššího povoleného počtu dětí v mateřské škole z po-
čtu 103 na počet 118 a zvýšení nejvyššího povoleného 
počtu žáků ve školní družině z počtu 118 na 130.
Usnesení 13./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila Oblastnímu spolku ČČK Zlín poskyt-
nutí dotace a zároveň schvaluje uzavření veřejnoprávní 
smlouvy mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 
68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094 a Ob-
lastním spolkem ČČK Zlín, Potoky 3314, 760 01 Zlín, IČ 
00426326 na  pořádání jednorázové akce „Mladý zdra-
votník Želechovice nad Dřevnicí“ ve výši 2 000 Kč.  
Usnesení 14./78RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí
I. schválila zřízení věcného břemene na  stavbu s  ná-
zvem: „Stavby „Želechovice, Příkrá, VN, TS a NN, I. etapa“ 
za  účelem umístění distribuční soustavy - betonový 
sloup pro venkovní vedení VN, zemní kabelové vedení 
VN, telekomunikační síť, zemní kabelové vedení NN, 
včetně uzemnění na pozemcích p. č. 1004/1, p. č. 1006, 
p. č. 463/2, p. č. 464/2, p. č. 466/4, p. č.  516/1, p. č. 516/5, 
p. č.  597, p. č.  598/3 v katastrálním území Želechovice 
nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 pro EG.D, a. s., Lidic-
ká 1873/36, Černá Pole, 602  00 Brno, IČO: 280  85  400, 
jednorázová náhrada za  zřízení věcného břemene se 
sjednává ve výši 70 400 Kč bez DPH.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí uza-
vřít návrh smlouvy č. OT-014330062150/001-ADS podle 
bodu č. I.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 79. zasedání dne 9. 5. 2022 následující usne-
sení:

Usnesení 1./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o ob-
cích schválila program 79. schůze.
Usnesení 2./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyčlenění fi nančních prostředků z roz-
počtu obce ve výši 200 000 Kč na přípravu akce „Oslavy 
v obci 18. 6. 2022“. 
Usnesení 3./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku a  schválila do-
dávku a  montáž protipožárního SDK kastlu v  Základní 
škole a  Mateřské škole Želechovice nad Dřevnicí, p.  o. 
od Romana Nedbálka, Paseky 178, 763 11 Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ 64322076,
za cenu 20 279,60 Kč vč DPH.
Usnesení 4./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na provoz webo-
vých stránek a  schválila uzavření smlouvy o  poskyto-
vání produktu 101-0010 www stránky — roční provoz 
u Galileo Corporation s.r.o., se sídlem Březenecká 4808, 
430 04 Chomutov ICO: 25448714 za cenu 8 456 Kč bez 
DPH / rok.
Usnesení 5./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala nabídku o  poskytování služeb ko-
munikačního systému a  schválila uzavření dodatku 
s MUNIPOLIS s. r. o., Londýnské náměstí 886/4, 639 00 
Brno za cenu 29 880 Kč bez DPH / rok.
Usnesení 6./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na  úpravu pro-
jektu veřejného osvětlení v rámci stavby: „Želechovice – 
dopravní stavby v okolí základní školy“ v ulici Pod Stráží 
a v ulici Nad Školou a schválila objednávku u AKTE PK 
s. r. o., Nad Pramenem 338, 760  01 Zlin, IČ: 05284368 
za cenu 6 500 Kč.
Usnesení 7./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na  vyhotovení 
projektové dokumentace nového veřejného osvětlení 
v ulici Lipská a schválila objednávku u AKTE PK s. r. o., 
Nad Pramenem 338, 760 01 Zlin, IČ: 05284368 za cenu 
12 100 Kč.
Usnesení 8./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na stage, ozvučo-
vací techniku a světelnou techniku na akci „Oslavy v obci 

18. 6. 2022“ a schválila objednávku u TT SOUND, Nádraž-
ní 1259, 664 34 Kuřim, IČ 05861501 za cenu 56 000 Kč.
Usnesení 9./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na  prezentaci 
obce v  tištěném průvodci Na  kole i  pěšky střední Mo-
ravou, Zlínskem a  Slováckém a  schválila objednávku 
u Bc. Jana Křečka – BEKR, Tabule 741/9, 691 53 Tvrdoni-
ce, IČ 70294232,
za cenu 15 000 Kč bez DPH.
Usnesení 10./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schvaluje poskytnutí dotace a zároveň schválila 
uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ 75158094 a Robinsonky, o. s. Středová 
4786, 760 05 Zlín, IČ 02422131 na pořádání jednorázové 
akce "Beseda s  domorodci želechovických Pasek", da-
tum konání akce 8. 5. 2022 ve výši 4 000 Kč. 
Usnesení 11./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila poskytnutí dotace a zároveň schválila 
uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ 75158094 a Robinsonky, o. s. Středová 
4786, 760 05 Zlín, IČ 02422131 na pořádání jednorázové 
akce "Den pro rodinu" dne 25. 5. 2022 ve výši 4 000 Kč. 
Usnesení 12./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila umístění sídla spolku Divadlo OPONA, 
z. s., IČ 484 71 917, registrované ve spolkovém rejstříku 
vedeném Krajským soudem v  Brně, v  oddíle L, vložka 
3407., a to na dobu neurčitou od data tohoto souhlasu, 
nejdéle však do doby ukončení souhlasu o poskytnutí 
sídla v nemovitosti na adrese Želechovice nad Dřevni-
cí, 4. května 68, PSČ 763 11, zapsané na listu vlastnictví 
číslo 10001 u Katastrálního úřadu pro Zlínský kraj, Kata-
strální pracoviště Zlín. 
Usnesení 13./79RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o  právu provést 
stavbu na  pozemku p.  č. 657/1 k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 
68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako 
vlastníkem pozemku a xxx jako stavebníkem vodovodní 
přípojky k novému rodinnému domu na pozemcích p. č. 
689 a p. č. 690 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 80. zasedání dne 23. 5. 2022 následující usne-
sení:

Usnesení  1./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o ob-
cích schválila program 80. schůze.
Usnesení 2./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí rozhodla o výběru nejvhodnější nabídky hod-
nocené dle základního hodnotícího kritéria – nejnižší 
nabídkové ceny zadané dle § 31 zákona č. 134/2016 Sb.  
(VZ malého rozsahu) na veřejnou zakázku na stavební 
práce „Rekonstrukce střešní konstrukce hasičské zbroj-
nice na  Pasekách“ a  pověřila starostu obce podpisem 
smlouvy o  dílo s  vybraným dodavatelem Romanem 
Nedbálkem, Paseky 178, 763 11 Želechovice nad Dřev-
nicí v souladu s jeho nabídkou podanou v tomto řízení 
za cenu 575 819,64 Kč s DPH.
Usnesení 3./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila zřízení přípravné třídy základní školy, 
jejímž zřizovatelem je Obec Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřev-
nicí, a to s účinností od 1. 9. 2022, za podmínky získání 
souhlasu Krajského úřadu Zlínského kraje.
Usnesení 4./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala možnost fi nancování právních slu-
žeb  AK Frank Bold Advokáti a schválila přispět částkou 
5  000 Kč na  zpracování posudku a  vyjádření k „Vedení 
elektrické energie 1x110 kV Slavičín - Slušovice" za obec 
Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 5./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila organizaci Junák poskytnutí dotace 
a  zároveň schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy 
mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 
Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094 a Junák – český 
skaut, středisko Impeesa Zlín, z. s. IČ 65822498 na jed-
norázovou akci „Tábor na Držkové 2022 I“, toto se bude 
konat v termínu od 16. - 23. 7. 2022 ve výši 10 000 Kč. 
Usnesení 6./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
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BUDOU ŽELECHOVICE KRAJEM RYBNÍKŮ?
To vše záleží na postoji našich následovníků k těmto projektům v rámci rozvoje obce. Postoj nynějšího vedení obce k 

problému zadržování vody v přírodě byl a je velmi vnímavý.
Ministerstvo zemědělství vyhlásilo výzvu s názvem „Podpora opatření na drobných tocích a malých vodních nádržích“ – 

na výstavbu a obnovu rybníků za účelem posílení retence a akumulace vody. Výše dotace činí 70%-maximálně však 10mil. 
Kč. Dotace se poskytuje ve výši 4 mil Kč/ha vodní plochy včetně dalšího započatého.

 V jižní části Želechovic  -  Pasekách byly vytipovány dvě lokality, kde se vybudování takových staveb nabízí. Tato místa se 
nachází vždy v blízkosti vodních toků, aby byl zajištěn zdroj pro napuštění a cirkulaci vody těchto vodních děl.

V prvním případě se jedná o vodní nádrž „Láze“ a dalším dílem by měla být vodní nádrž „Obůrek“. Pro obě nádrže máme 
již zpracovanou studii fi rmou REGIOPROJEKT BRNO, která se zabývá projektováním vodohospodářských staveb. V těchto 
vytipovaných lokalitách proběhly zkoušky propustnosti zeminy pomocí sond provedených v různých místech budoucího 
rybníku a pro zjištění geologické skladby podloží.

Oba rybníky určitě přispějí nejen k zadržování vody v přírodě, ale také ke zpestření a zkrášlení přírody a krajiny v naší 
obci.

 Vlastislav Švrček, místostarosta

Dřevnicí schválila organizaci Junák poskytnutí dota-
ce a  zároveň schválila uzavření veřejnoprávní smlou-
vy mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 
763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094 a Junák 
– český skaut, středisko Impeesa Zlín, z. s. IČ 65822498 
na  jednorázovou akci „Tábor na  Držkové 2022 II“, toto 
se bude konat v  termínu od  23. - 30. 7. 2022 ve  výši 
10 000 Kč. 
Usnesení 7./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje části po-
zemku p.  č. 2276/1, orná půda, o  výměře cca 400 m2 
a části pozemku p. č. 2277/1, orná půda, o výměře cca 
700 m2 oba se nachází v katastrálním území obce Žele-
chovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001.
Usnesení 8./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje části po-
zemku p.  č. 2276/1, orná půda, o  výměře cca 450 m2 
a části pozemku p. č. 2277/1, orná půda, o výměře cca 
800 m2 oba se nachází v katastrálním území obce Žele-
chovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001.

Usnesení 11./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru směny části po-
zemku p. č. 2351/3 o výměře 70 m2, trvalý travní porost 
ve vlastnictví obce a části pozemku p. č. 2300/8 o výmě-
ře 194 m2, ostatní komunikace, ostatní plocha rovněž 
ve  vlastnictví obce zapsáno na  LV 10001, k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí za část pozemku p. č. 2352/4, o výměře 
cca 70 m2, ovocný sad  a za část pozemku p. č. 2351/4,  
o výměře 194 m2, trvalý travní porost, zapsáno na LV 914, 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí. vše v k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 80. zasedání dne 23. 5. 2022 následující usne-
sení:

Usnesení 9./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí neschválila vyhlášení záměru prodeje části 
pozemku p. č. 2277/2, orná půda, o výměře cca 30 m2, 
který se nachází v katastrálním území obce Želechovice 
nad Dřevnicí zapsaný na LV 10001.

Usnesení 10./80RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí neschválila vyhlášení záměru prodeje části po-
zemku p. č. 2099, trvalý travní porost o výměře cca 73 
m2, který se nachází v katastrálním území obce Želecho-
vice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 81. zasedání dne 6. 6. 2022 následující usne-
sení:

Usnesení  1./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o ob-
cích schválila program 81. schůze.
Usnesení 2./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí vydala nařízení obce č. 1/2022 Tržní řád. Toto 
nařízení nabývá účinnosti počátkem patnáctého dne 
následujícího po dni jeho vyhlášení.
Usnesení 3./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o  právu provést 
stavbu na pozemcích p. č. 2196/1, ostatní plocha, ostat-
ní komunikace a  p.  č. 2190/1, ostatní plocha, ostatní 
komunikace k. ú. Želechovice nad Dřevnicí mezi obcí 
Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želecho-
vice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako vlastníkem pozem-
ku a  stavebníky xxx, a  xxx, a  dále xxx jako stavebníky 
odkanalizování  k  RD čp. 120, čp. 178 a  čp. 254 v  k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí. Smluvní strany se dohodly 
na úplatě za možnost provést stavbu na pozemku vlast-
níka, ve výši 500 Kč.
Usnesení 4./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o nájmu plynáren-
ského zařízení číslo smlouvy: 1000015394/4000242717 
mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 
Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako pronajíma-
telem a GasNet, s.r.o., Klíšská 940/96, Klíše, 400 01 Ústí 
nad Labem, IČ 27295567, jako nájemcem. Roční nájem-
né bude činit 287.074 Kč, a je platné do konce regulač-
ního období stanoveného dle ust. § 19a energetického 
zákona v  němž byla uzavřena smlouva o  podmínkách 
napojení, o spolupráci a součinnosti při realizaci plyná-
renského zařízení.

Usnesení 5./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření DODATKU č. 2 ke  smlouvě 
o  pachtu a  provozování vodovodu „Vodovod Želecho-
vice nad Dřevnicí – Maršovy, AT stanice“, č. smlouvy 
3415/2015, uzavřené dne 28. 1. 2015.
Usnesení 6./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na  rozšíření ka-
merového systému v budově Podřevnická 405 a schvá-
lila objednávku u Hrbáček Servis s. r. o., Lípa 269, 763 11 
Lípa, za cenu 12 206 Kč bez DPH.
Usnesení 7./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku na  zhotove-
ní dokumentace na  sanaci zdiva budovy hasičské 
zbrojnice čp. 660 na  Pasekách a  schválila objed-
návku u ing. Petra Olejníka, se sídlem: Odboje 388, 
760  01 Zlín, Prštné IČ 14637111 za  cenu ve  výši 
21 500 Kč vč. DPH.
Usnesení 8./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila zrušit veřejnou zakázku „Želechovice-
-úprava sjezdů a výměna obrubníků ul. Výpusta“.
Usnesení 9./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila poskytnutí příspěvku pro Azylový 
dům pro ženy a matky s dětmi o. p. s. nám. T. G. Masa-
ryka 588, 760  01 Zlín, formou fi nančního daru ve  výši 
5 000 Kč pro rok 2022.
Usnesení 11./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru výpůjčky části po-
zemku p. č. 744/1 o výměře cca 10 m2, ostatní plocha, 
ostatní komunikace, který se nachází v katastrálním úze-
mí obce Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 81. zasedání dne 6. 6. 2022 následující usne-
sení:

Usnesení 10./81RO/2022: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí neschválila vyhlášení záměru prodeje části 
pozemku p. č. 744/1 o výměře cca 10 m2, ostatní plo-
cha, ostatní komunikace, který se nachází v katastrál-
ním území obce Želechovice nad Dřevnicí zapsáno 
na LV 10001.

Jezdíte autobusy nebo vlaky ve Zlínském kraji? 
Dojíždíte pravidelně do zaměstnání nebo do školy? 
Chcete zároveň ušetřit? V tom případě vás jistě po-
těší, že od 1. července letošního roku si bude možné 
pro cesty v autobusech a vlacích na linkách Integro-
vané dopravy Zlínského kraje (IDZK) pořídit před-
platnou jízdenku, a to na 30 nebo 7 dní. „Cestujícím, 
kteří pravidelně dojíždějí do práce, do školy nebo 
kamkoliv jinam nabídneme od poloviny letošního 
roku předplatné jízdné, na které budou moci jezdit 
jak vlakem, tak autobusem,“ říká jednatel společnos-
ti Koordinátor veřejné dopravy Zlínského kraje (KO-
VED) Martin Štětkář a pokračuje: „Předplatné jízden-
ky budou vázané na krajskou kartu Zetka nebo kartu 
Moravskoslezského kraje ODISka, na níž je budou 
mít cestující nahrané. Apelujeme proto na obyva-
tele kraje, kteří uvažují o předplatném jízdném, aby 
si kartu včas pořídili. Nyní ji dokonce prodáváme za 
zvýhodněnou cenu 99,- korun.“ Předplatné jízdné 
bude fungovat na zónovém principu. Zlínský kraj je 
rozdělený na 98 zón, zájemce si koupí předplatnou 
jízdenku pro ty zóny, jimiž jeho pravidelná cesta pro-
chází. V těchto zónách se pak bude moci po dobu 
platnosti předplatného neomezeně pohybovat vla-
ky i autobusy. V první fázi bude v nabídce 30denní 
nebo 7denní předplatná jízdenka. „Ceny jsou nasta-
veny tak, aby se třicetidenní jízdné většině cestují-
cích vyplatilo už po zhruba 12 dnech, sedmidenní 
jízdné pak pátý den,“ připomíná dále Martin Štětkář. 
V dalším období pak kraj počítá s rozšířením nabídky 
časových kupónů. Veškeré informace k předplatné-
mu jízdnému na linkách IDZK najdou cestující na 
webu www.idzk.cz, v informačních kancelářích do-
pravců a na vlakových nádražích v regionu. 

KOVED
koordinátor veřejné dopravy Zlínského kraje 
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V  minulém čísle obecního Zpravodaje ve  stati 
„Mýty a  fakta“ prezentoval starosta obce svůj ná-
zor na výhodnost prodeje budovy, která slouží nyní 
jako Hasičská zbrojnice a klubovna Sboru Želecho-
vice nad Dřevnicí, klubovna skautů, bytová jednot-
ka a zčásti je pronajata Spolku pro Waldorfskou ško-
lu, který v ní provozuje 1.třídu Waldorfské základní 
školy.

Poněvadž jsme hlasovali proti prodeji, a naše dů-
vody jsou racionální – nejednali jsme pod žádným 
tlakem veřejnosti – považujeme za důležité, aby se 
občané seznámili s důvody, které nás vedly k tomu, 
že jsme s  prodejem budovy na  ulici Podřevnická 
nesouhlasili.

Budova je vybudována našimi předky v  rámci 
akce Z, mnozí pamětníci ještě žijí (jeden je i členem 
zastupitelstva). 

Dosud byla a je využívána pro potřeby občanů, 
proto také byly provedeny a  fi nancovány z  obec-
ního rozpočtu od  roku 2009, kdy se obec osamo-
statnila, potřebné opravy k tomu, aby mohla sloužit 
i dále (nová střecha, výměna oken, vrata zbrojnice, 
významná obnova pronajímané bytové jednotky 
atd.).

Vize, nastíněné v článku panem starostou, o vy-
užití mnohem výhodnějších a lépe umístěných bu-
dov v obci, které mohou sloužit v budoucnu spol-
kové činnosti, jsou krásné, ale je třeba zdůraznit 
slova „v budoucnu“. 

Budoucnost fi nancování obce je vzhledem 
k mnoha všeobecně známým faktorům v zahranič-
ní politické situaci, a  s  ní spjatými rostoucími ná-

klady státu, zdražení nejen cen energií, stavebního 
materiálu atd., více než nejistá (tyto skutečnosti už 
byly známy v době rozhodování o prodeji…).

Nepovažujeme proto za  rozumné zbavovat se 
předčasně cenné multifunkční budovy, kterou 
vlastníme. 

Budova je zázemím spolkové činnosti, má v sobě 
případný potenciál k rozšíření i na kulturní sál, tolik 
v obci potřebný.

Dlouhodobým záměrem obce je mj. růst počtu 
obyvatel, k tomu činíme potřebné kroky v realizo-
vaných a připravovaných investičních akcích. Cílem 
je přilákat k trvalému bydlení zejména mladé rodi-
ny. Je třeba počítat s tím, že se obec může dostat 
do situace, kdy se naplní prostor už dnes téměř zce-
la využité budovy základní a mateřské školy na ulici 
4. května, a  budeme potřebovat znova využívat, 
poměrně snadnou úpravou, budovu na ul. Podřev-
nická pro mateřskou školu. 

Dlouhodobým záměrem je také pro případ nut-
nosti samostatnost obce v čištění odpadních vod, 
z  tohoto důvodu v  minulosti obec koupila jediný 
gravitačně vhodný pozemek přímo sousedící s bu-
dovou.

Pro úplné dokreslení situace kolem prodeje po-
važujeme za  nutné uvést také fakt, že zastupitel-
stvo obce od počátku snah Spolku pro Waldorfskou 
školu o  využívání budovy bývalé mateřské školy 
bylo vstřícné pouze k dočasnému pronájmu urče-
nému pro rozjezd Waldorfské školy, a  proto také 
nájemní smlouva byla uzavřena pouze na  dobu 
určitou, a  to na  tři školní roky, přičemž některými 

členy Rady obce bylo představitelům Spolku při 
jednáních o  nájmu části budovy opakovaně zdů-
razňováno omezené trvání právního vztahu. Proto 
také bylo pečlivě smluvně upraveno, jaké stavební 
úpravy může Spolek v budově provést a jaká částka 
mu bude za ně, po ukončení nájmu, obcí vyplace-
na, jako trvalé zhodnocení budovy.

Spolek pro Waldorfskou školu tedy není ze stra-
ny obce postaven do nijak nevýhodné a pro něho 
neznámé situace. Naopak, jednáme od  počátku 
ve  stále stejném duchu a  mají k  dispozici dlouhý 
časový prostor k tomu, aby si našli pro svou činnost 
po uplynutí nájemní doby nové prostory.

A ještě k těm „mýtům“… V souvislosti s navrho-
vaným prodejem budovy se v  obci také říkalo, že 
„budova stojí obec jenom peníze“…. 

No, ona každá obec, které záleží na  rozvoji ob-
čanské společnosti a skutečném aktivním zapojení 
lidí, žijících v ní, do kulturního, sportovního života 
a zajištění bezpečí, na činnosti svých spolků nikdy 
nezbohatne. Vždycky jim bude muset vytvářet 
podmínky pro rozvoj a dotovat je ze svého rozpoč-
tu. A rozumná obec tak bude činit ráda a ke spoko-
jenosti svých obyvatel.

20.6.2022

Zastupitelé, kteří hlasovali na veřejném zasedá-
ní dne 23.3.2022 proti prodeji budovy č.p. 405:
Jaroslav Brychta, Ladislav Zicha, Pavla Paprčková, 
Alena Gajdůšková, Stanislav Pištěk, Pavel Sýkora, 
Radek Šarman, Miroslav Dolina 

Vážení občané,
ve dnech 23. a 24. 9. 2022 se konají volby do za-
stupitelstev obcí, obec Želechovice nad Dřev-
nicí má tři volební okrsky. Volební okrsek č. 1 
v budově sokolovny, ul. 4. května 48, Volební 
okrsek č. 2 v budově školy, ul. 4. května 336 a 
okrsek č. 3 v budově hasičské klubovny čp. 676 
na Pasekách

TERMÍNY JEDNOTLIVÝCH VOLEBNÍCH TER-
MÍNŮ: 
19. 7. 2022  - poslední den lhůty pro podání 
kandidátních listin registračnímu úřadu
8. 8. 2022  - proběhne losování pořadí voleb-
ních stran na hlasovacím lístku E 
24. 8. 2022  - poslední den lhůty, kdy zaregistro-
vané volební strany mohou delegovat členy do 
okrskových volebních komisí  
20. 9. 2022 - poslední den lhůty dodání hlaso-
vacích lístků voličům 
23. a 24. 9. 2022 - volby do zastupitelstva obce, 
v pátek od 14,00 – 22,00 hodin, v sobotu od 
08,00 – 14,00 hodin
Registračním úřadem, kterému se podávají 
kandidátní listiny je Magistrát města Zlína na 

základě § 21 odst. 2 zákona 491/2001 Sb., o vol-
bách do zastupitelstev obcí a o změně někte-
rých zákonů (dále jen „zákon“), uveřejňuje se-
znam registračních úřadů, kterým se v termínu 
do úterý 19. 7. 2022 do 16:00 hodin podávají 
kandidátní listiny. Pro ostatní obce je registrač-
ním úřadem pověřený obecní úřad. Registrační 

úřad pro obec Želechovice nad Dřevnicí pro 
podání a registraci kandidátních listin je Magis-
trát města Zlína, náměstí Míru 12, Zlín, Odbor 
kanceláře primátora, kanceláře číslo 114 a 116, 
Mgr. Tomáš Lang, tajemník, Monika Michálko-
vá, vedoucí Odboru kanceláře primátora, a Mi-
chaela Dvořáková, Odbor kanceláře primátora.

VYJÁDŘENÍ ZASTUPITELŮ K PRODEJI BUDOVY
BÝVALÉ MATEŘSKÉ ŠKOLY NA ULICI PODŘEVNICKÁ

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ 
KONANÉ VE DNECH 23. A 24. 9. 2022

Reakce starosty Michal Špendlíka:
Věcně je třeba uvést na pravou míru tvrzení autora článku, že bych měl v minulém Zpravodaji prezentovat svůj „názor“ na prodej budovy č.p. 405 (bývalé MŠ). Před-

stavil jsem zde výsledky mnohaletých úvah a podrobného prověřování možností využití předmětného objektu. Doposud jsem totiž nezaznamenal seriozní návrh či 
věrohodné řešení využití budovy, a to ani v souvislosti s případným odchodem hasičů do nové zbrojnice. Většinou se jedná o nahodilé nápady (jako ty výše uvedené), 
které nemají oporu ve stavebním řešení, v akci „Z“ zbudované stavby, legislativě a ani v možnostech obce či školy. Natož tak ochotě rodičů znovu podstupovat obecní 
„maraton“ při předávání a vyzvedávání dětí v ZŠ a MŠ. Můj článek v minulém Zpravodaji vůbec nesměřoval k obhajobě prodeje budovy č.p. 405, ale k diskusi, zda mají 
mít zastupitelé právo obelhávat občany a vyvolávat mezi nimi zlost a nátlakové akce, jen aby prosadili svůj názor na danou věc? Já říkám, že ne!

5ZPRAVODAJ 2022 03



Rád bych pokračoval v  uváděníi na  pravou míru 
různých dezinformací a  nepravd o  činnosti obce, 
která se se objevují ve veřejném prostoru, ale někdy 
i při jednáních zastupitelstva obce. 

1. Převod sokolovny na obec 
Mnoho občanů se zajímá o to, proč stále nepro-

běhl převod budovy sokolovny na obec, aby mohla 
začít kompletní přestavba tohoto objektu. 

Je pravdou, že ve  strategickém plánu rozvo-
je obce je jako jedna z  priorit uvedena i  výstavba 
společenského a  kulturního centra. Ostatně tuto 
potřebu zmínili sami občené při dotazníkovém šet-
ření v roce 2021. Budova sokolovny pochází z roku 
1929 a je skutečností, že už nevyhovuje dnešním ná-
rokům na  technické vybavení ani kapacitu. Dlouhá 
léta nahrazovala sokolovnu základní škola, kde se 
pořdaly plesy v  tělocvičně či jiné společenské akce 
ve  vestibulu nebo atriu školní zahrady. Vzhledem 
k  enormní zátěži na  sportovní podlahu tělocvičny, 
byly plesy v tělocvičně zrušeny a postupně se školní 
prostory staly zázemím výhradně pro školní a mimo-
školní činnosti. Veřejnosti se budova otevírá něko-
likrát za  rok při školních akcích, kde se prezentuje 
činnost s  dětmi. Krátce po  vzniku obce jsme zahá-
jili jednání se zástupci vedení TJ Sokol Želechovice 
o převodu areálu sokolovny na obec, což je základní 
podmínkou velké investice do  modernizace a  zka-
pacitnění prostor a možnému čerpání dotací. V roce 
2013 připravila tehdejší místostarostka JUDr.  Pavla 
Paprčková smluvní dokumentaci k převodu budovy 
sokolovny a přelehlých pozemků na obec a k pod-
mínkám o  bezúplatném užívání pro TJ Sokol Žele-
chovice nad Dřevnicí. Vzorem nám byla obdobná 
dohoda mezi obcí a TJ Sokol v Lípě. Zatímco v Lípě 
je už nová sokolovna v provozu a spolupráci si chválí 
jak obec tak sokol, v Želechovicích jsme nenašli sho-
du s požadavky sokolu na podílu využívání sokolov-
ny pro členy tělocvičné jednoty, veřejnosti a  obce. 
Po  měsících bezvýsledných jednání jsme odložili 
tuto aktivitu stranou, neboť bylo třeba řešit kapacitu 
mateřské školy, technický stav budovy základní ško-
ly a další neodkladné investice v obci. Průběžně jsme 
se k  tématu vraceli, naposledy například na  letošní 
valné hromadě TJ Sokol Želechovice v dubnu 2022, 
kde jsem znovu převod sokolovny na obec otevřel. 
Přestože jsem cítil, že drtivá většina členské základny 
Sokola považuje takový krok za logický, vedení TJ se 
nadále staví k převodu rezervovaně. Samozřejmě, ze 
bych si jako všichni přál, aby se budova sokolovny 
stala moderním a kapacitním centrem pro sport, kul-
turu a společenské akce v obci, obávám se, že bez zá-
sadní fi nanční účasti obce toho nepůjde dosáhnout.

2. Délka přípravy investičních 
akcí

V  poslední době se setkávám 
s  názory, že připravujeme málo in-
vestičních akcí a  všechno dlouho 
trvá, takže se v obci nic nestaví.

Faktem však je, že příprava ja-
kýchkoliv investičních akcí se 
za  poslední roky výrazně prodlou-
žila. Avšak není to jen vinou obce, 
příčiny jsou často mimo náš dosah. 
Kromě toho, že v  průběhu posled-
ních dvou let byla několikrát vládou 
nařízena částečná či úplná uzávěra 
pracovišť v  souvislosti s  epidemií 
COVID-19, tak velkou roli sehrála 
i  komplikující se legislativa staveb-
ních řízení obecně. V situaci, kdy na-
příklad připravujeme stavbu nové-
ho chodníku a rozšíření komunikace 
na  Lysé, bylo třeba získat písemný 

souhlas více než 30ti vlastníků dotčených nemovi-
tostí. V některých případech, zejména u starších lidí, 
to bylo v  době epidemie téměř nemožné. Taky se 
často stane, že narazíme na to, že nejsou vypořádány 
vlastnické poměry pod stavbou nebo stavba nově 
zasahuje do soukromých pozemků, i tam si nalezení 
shody s  vlastníkem vyžaduje více času. Samostat-
nou kapitolou jsou složitější stavby jako například 
rekonstrukce historického centra obce. Zde jsme 
v  rce 2015 začínali ideovou architektonickou studií 
a na základě tří různých návrhů probíhalka diskuse 
a  tříbení názorů na  budoucí podobu centrálního 
prostoru mezi kostelem a poštou. V tomto případě, 
kdy se jedná o úplně nové koncepční pojetí, které se 
bude vytvářet na  příštích 50-100let je důležité po-
stupovat obezřetně, zapojit do  projektu odborníky 
různých specializací a nic neuspěchat. Území je do-
slova protkáno inženýrskými sítěmi, složitá jednání 
jsme vedli i se správcem vodního toku Obůrek, přes 
který umisťujeme novou lávku. Ta nakonec musí být 
technicky vyřešena tak, aby se dala v případě čištění 
dna vodního toku demontovat a uložit mimo vodní 
tok. To je jen jeden z mnoha detailů, které se při pří-
pravě takové stavby řeší. Další kapitolou, vyžadující 
neméně úsilí, je získat na  takovou stavbu fi nanco-
vání. V  případě středu obce se pohybujeme v  ná-
kladech cca 30-40 mio Kč. V programovém období 
2014-2020 vůbec nebylo možné čerpat prostředky 
na  veřejná prostranství, náměstí apod. Proto jsme 
se raději soustředili na  investiční akce, které byly 
dotačně podporovány, zejména tedy dopravní bez-
pečnost v okolí základní školy a na Želechovických 
Pasekách. Programové období na  roky 2021-2027 
má nejméně jeden rok skluz, ale dobrou zprávou je, 
že už se v něm objevila oblast podpory revitalizace 
veřejných prostranství. Povinností však bude doržet 
požadavky modrozelené infrastruktury, což je vý-
sadba nové zeleně a nakládání s dešťovými vodami. 
Sice ještě neznáme přesné podmínky, avšak pro-
jektová dokumentace je připravena tak, abychom 
jim v  co největší míře vyhověli. A  podobně bych 
se mohl rozepsat o  dalších projektech, které jsme 
za  toto volební období dokázali dotáhnout z  myš-
lenky až do  stupně pro stavební povolení. Jen pro 
dokreslení situace jak je to s délkou od přípravy pro-
jektu do  jeho stavební realizace zmíním, že letošní 
stavby v okolí základní školy či dokončený chodník 
na  Želechovických Pasekách se projektově začaly 
připravovat v  roce 2019. Také je třeba si uvědomit, 
že na obci na těchto projektech pracuje intenzivně 
jeden až dva lidi, navíc je nutné všechny plánované 
záměry koordinovat stavebně, fi nančně a  zejména 
vyhodnocovat jejich účelnost a soulad se strategic-
kým plánem rozvoje obce. V  tomto čtyřletém vo-

lebním období se podařilo řadu takových projektů 
připravit, aby na ně ještě letos bylo vydáno stavební 
povolení (chodník Lysá, ZTV Pod Stráží, Revitalizace 
historického středu obce, Hospodaření s dešťovými 
vodami z budovy ZŠ, Nová hasičská zbrojnice) nebo 
alespoň rozpracovat, aby se mohly posunout do dal-
šího stupně projektových prací (Revitalizace širšího 
středu obce v okolí bývalé hospody Na Rožku, dvě 
vodní nádrže, Revitalizace krajiny, Nový provozní 
objekt obce, Sběrný dvůr, Odvodnění a  rozšíření 
urnových míst na hřbitově a mnoho dalších). Jak vi-
díte příprava každého projektu představuje soubor 
mnoha činností, přičemž každý projekt je jedinečný. 
U jednodušších projektů je doba od přípravy do re-
alizace 3-4 roky u  složitějších pak klidně i  6-8 let. 
Důležité je, aby vedle realizovaných stavebních akcí 
stále probíhala příprava nových, aby se proces mo-
dernizace naší obce nezastavil. K tomu se dokončují 
Komplexní pozemkové úpravy a  změna územního 
plánu, které jsou rovněž pro realizaci vybraných in-
vestic nezbytné…

3. Volby do obecních zastupitelstev v září 2022
Ve dnech 23. a 24. září se uskuteční volby do zastu-

pitelstev obcí, tzv. komunální volby. Protože se v mi-
nulých volbách objevilo celkem rozsáhlé ovlivňování 
voličů na Želechovických Pasekách a bohužel úspěš-
né, domnívám se, že je třeba na takové porušování 
zákona upozornit. V minulých volbách došlo přímo 
v den konání voleb v bezprostřední blízkosti volební 
místnosti na Pasekách k ovliňování voličů a k podá-
vání instrukcí jak mají hlasovat a  koho kroužkovat, 
ze strany jednoho kandidáta. Podkladem byla smy-
šlená historka o  zvýhoďňování jednoho žadatele 
v probíhajícícm procesu Změny č. 1 Územního plánu 
obce Želechovice nad Dřevnicí. Dotyčná osoba, kte-
rá nepravdivé informace šířila, se dopustila porušění 
zákona č. 491/2001 Zákona o volbách do zastupitel-
stev obcí na což pamatuje i Trestní řád v § 351. Co 
je však mnohem horší, tento člověk neváhal zneužít 
důvěry svých spoluobčanů, aby jednoho kandidáta 
poškodil a  druhého zvýhodnil, navíc bez jeho vě-
domí. V  nadcházejících volbách může znovu k  ta-
kovému jednání dojít, je totiž obtížně postižitelné 
a většinou se řeší udělením pokuty v přestupkovém 
řízení, ale až po skončení voleb. Je tedy nutné, aby 
každý volič volil svou hlavou, posuzujte jednotlivé 
kandidáty podle toho co pro obec skutečně vykoná-
vají a jaké jsou jejich předpoklady k výkonu funkce. 
Uvědomte si, že pokud se objeví někdo, kdo vás chce 
navádět proti někomu či ve prospěch někoho, hraje 
nečistou hru a sleduje pouze své zájmy, které nemají 
nic společného se zájmy veřejnými.

Michal Špendlík, starosta obce

MÝTY A FAKTA II
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Konečně jsme se dočkali našeho výletu, který 
byl naplánován již před dvěma roky a  dne 18. 
května jsme 2022 jsme vyrazili na  Brněnskou 
přehradu a do okolí. Den jak vymalovaný, počasí 
nám přálo a my se moc těšili.

Hned na počátku cesty jsme byli příjemně pře-
kvapeni novým pohodlným autobusem, který 
měl dokonce více míst než jsme obsadili. Snad 
příště bude více zájemců a autobus plně využije-
me. Také klimatizace fungovala perfektně, takže 
zavládla spokojenost, která byla trochu narušena 
těsně před Brnem, kde jsme se dostali do zácpy 
a popojížděli jsme skoro krokem. Byla obava, aby-
chom přijeli včas k odjezdu lodi. Všechno dobře 
dopadlo, dojeli jsme ještě s  malým předstihem, 
takže jsme stihli ještě kávu i návštěvu WC. V  Br-
ně-Bystrci jsme se nalodili v 10,30 hod a začali si 
užívat pohodové cesty lodí. Kochali jsme se okol-
ní krajinou, jasnou oblohou a sluníčkem skoro 70 
minut. A bylo se opravdu na co dívat. Vystoupili 
jsme na konečné ve Veverské Bitýšce, kde na nás 
čekal již autobus a zavezl nás až k Jarošovu mlý-
nu. Zde na  nás čekali již pan mlynář ing.  Karel 
Zatloukal s dcerou. Přivítali nás oblečeni po mly-
nářsku s tácem výborných koláčků, což bylo další 
příjemné překvapení. Rozdělili jsme se na  dvě 
skupiny. První vedla dcera a druhou pan mlynář. 
Je třeba říct, že průvodci to byli úžasní. Věděli 
všechno do úplných podrobností a dokázali od-
povědět na každou otázku. 

 
Jarošův mlýn na  levém břehu Bílého potoka 

ve Veverské Bitýšce postavil v roce 1938 Maxmi-
lián Jaroš, mistr mlynářský se svou ženou Blan-
kou. Oba pocházeli ze starých mlynářských rodů. 
Ve mlýně je zachováno unikátní původní zařízení, 
kreré jako ukázkovou zakázku dodala a  do  pro-
vozu uvedla světoznámá fi rma Josefa Prokopa 

a synové Pardubice. Jarošův mlýn se svým celo-
dřevěným vybavením byl Ministerstvem kultury 
ČR prohlášen za technickou kulturní památku ČR. 
Pracovalo se zde až do roku 2002. Od té doby je 
Jarošův mlýn přístupný veřejností jako muzeum. 
Ve mlýně je možnost zakoupení suvenýrů, bylin-
ných čajů, což jsme také udělali.

 
Po  prohlídce mlýna, která trvala něco přes 

hodinu, jsme měli zajištěný oběd v  restauraci 
u Václava. Po dobrém obědě a chvilce odpočinku 
jsme se ve 14,30 vydali na zpáteční cestu a naši 
poslední zastávku. Měli jsme namířeno k Mohyle 
míru u Slavkova. 

 
Muzeum je koncipováno tak, že ve 4 sálech je 

rozebrána dopodrobna bitva tří císařů a to období 

před bitvou, bitva jako taková a  po  bitvě. Celá 
prohlídka je provázena sugestivní hudbou, roz-
hovory před bitvou, ukázkou stratégie vše na ob-
razovkách. V sálech je vystavena výstroj a výzbroj 
armád a  legionářů. Tato prohlídka nás docela 
pohltila a  dotkla se skoro každého. V  budově je 
malá kavárnička, kde jsme si dali kávu, zmrzlinu 
a pomalu se chystali na cestu zpět domů.

 
Celý výlet zorganizoval Červený kříž společně 

s obcí Želechovice nad Dřevnicí, která nám zapla-
tila autobus, za což jí patří dík. Jsme rádi, že jsme 
se opět po dlouhé době viděli a prožili společný 
čas na pěkném výletě a doufáme, že tento výlet 
není letos poslední. Tak se mějte hezky, užijte si 
prázdniny a někdy zase na shledanou.

Jindřiška Hurtová

Tak jako každý rok, tak i  letos jsme s  kolektivem 
přátel naučné stezky provedli kontrolu trasy. Za opti-
málního turistického počasí jsme ve čtvrtek 28.dub-

na 2022 prošli klíčovou část trasy a  provedli jsme 
průklest překážející vegetace, doplnili a opravili po-
škozené značení tak, aby i turisté, kteří neznají Žele-

chovice, neměli problém s orientací v terénu. Podě-
kování patří všem, kteří se obětavě zapojují do této 
činnosti informacemi o dění na trase, úklidem, včet-
ně posekání trávy v  prostoru tabule č.4, udržová-
ním pietního místa u památníku Selského povstání 
z roku 1767 apod. Příjemným bonusem cestou bylo 
i několik občerstvovacích stanic, viz přiložené foto.

 
 
Bohužel i  letos se projevil lidský vandalismus 

a  neúcta k  veřejnému majetku. V  lokalitě na  Stráži 
u křížku někdo odcizil lavičku i když byla ukotvena 
ocelovým lankem! V současnosti je již díky Obecní-
mu úřadu nainstalována nová, výrazně robustnější 
lavička. Ať nám dlouho vydrží!

 
Bohužel stále není dořešen problém polní ces-

ty od tabule č.4 – oskeruše – přes lán pole směrem 
k obecnímu vodojemu.

Letošní již tradiční komentovanou procházku 
naučnou stezkou plánujeme na první polovinu září 
2022. Termín konání, včetně programu ještě upřes-
níme.

Do schránky u tabule č.1 pravidelně doplňujeme 
propagační letáky které obsahují i  mapu trasy pro 
snadnější orientaci v terénu.

Za přátele naučné stezky zapsal 
Vladimír Balajka

VÝLET SENIORŮ 
NA BRNĚNSKOU PŘEHRADU A OKOLÍ

KONTROLNÍ PROCHÁZKA 
NAUČNOU STEZKOU ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
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OSLAVY V OBCI, SOBOTA 18. ČERVNA 2022
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Přesněji, nevypijte ji všechnu. Již nyní doporuču-
jeme odložit nejlepší vzorky na  zahrádkářský  košt 
slivovice. Ten proběhne v první polovině září 2022. 
Přes webové stránky zahrádkářů, a  jiná média,  se 
dozvíte včas více. 

Každá domácnost může dodat i více vzorků. Košt 
bude probíhat pod dohledem odborníků z Vizovic, 
od Jelínka. Tam tomu rozumí opravdu nejlépe. Bude 
tedy objektivní. Dle množství přihlášených vzorků 
pak bude stanoven systém hodnocení. 

Protože byli lidé doma 2 roky zavření s kovidem, 
dochází k tomu, že na košty se dostává i 490 vzorků, 
a  to je opravdu hodně práce s  hodnocením. Zbylé 
vzorky, pak mohou návštěvníci, za  symbolickou 
cenu koupit a degustovat.  Bude to tedy jakési škole-
ní veřejnosti. Něco, jako Slivovicová akademie. 

Dodané vzorky budou vyhodnoceny a  oceněny. 
Neschováváte  právě vy doma tu nejlepší želecho-
vickou slivovici?  

V malém množství slivovice léčí a zachraňuje živo-

ty, ve velkém množství 
pak může i ničit rodiny.   

Košt slivovice, to 
je přesně to,  co v Že-
lechovicích a  zvláště 
na Pasekách, chybělo. 

Za organizační 
výbor, předseda 

zahrádkářů,
Ing. Pavel Sýkora

Zdravíme vás všechny jak pasekáře tak 
želechovjany. U  nás, ty předchozí dny 
a týdny byly o práci a pravidelných aktivi-
tách s koňmi a dětmi. 8 května už tradič-
ně byla Beseda s Domorodci. 

 

  Je to milé a zároveň i potřebné setká-
ní lidi, kteří rádi zavzpomínají o  životě 
na pasekách a v obci, o tom jak bylo ně-
kdy těžké cokoliv vypěstovat k jídlu, udě-
lat seno pro zvířata a nastlat zvířatům slá-
mu do jejich příbytku. Pí. Sedlářová nám 
vyprávěla, že někdy stlali listím, když 
nebyla sláma.  Seno nosili v  nůši na  zá-
dech někdy i víc kilometrů. Kosili i meze, 
aby mohli mít seno na zimu.  Jsme rádi, 
že k  nám přijdete a  strávíte s  námi ma-
lou chvilku při hudbě a občerstvení.  Le-
tos nám hrála kapela Jalové hlasy. Akce 
se konala za podpory Obce Želechovice 
nad Dřevnicí.

 
 21. 5. jsme měli Den pro rodinu, kde se 

snažíme spojovat rodiny s přírodou a zví-
řaty. Na programu byly soutěže, svezení 
na koních, odpočinek, fotokoutek, malo-
vání na obličej a kreslení Robinsona.  Bylo 
velmi milé, vidět představu dětí o posta-
vě Robinsona. Akce se konala za podpory 

Obce Želechovice 
nad Dřevnicí.

 
V  červnu jsme 

měli: ukončení 
kroužku „Aktivity 
s  koňmi“, kde děti 
absolvují vyjížďku 
do  přírody, zdat-
ní jezdci už jedou 
sami na koni, druzí 
se vodou, pak píši 
závěrečné testy, 
abychom věděli, 
že naše práce má 
ovoce a  na  závěr 

máji děti opékaní špekáčku s rodiči a ro-
dinnými příslušníky.  

Exkurzi, návštěvu potomka bývalých 
majitelů, oslavu narozenin, valnou hro-
madu spolku,      a      výstavu Normální je 
pomáhat, která se koná v rámci Zlínské-
ho jara.

Co nás čeká?   V  létě tábory, ještě 
máme volná místa na pobytovém tábo-
ře v termínu od 31.7 – 6.8.2022 a na pří-

městském od  15.8.-19.8.2022, návštěvy 
dětských skupin, posezení u  ohně pro 
skupiny / jednodenní akce/. Těšíme se 
na nové zážitky a zase se ozveme na pod-
zim. Za Robinsonky napsala Halina Bílko-
vá předsedkyně spolku.

ZAHRÁDKÁŘI ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ  VARUJÍ.
NEPIJTE SLIVOVICI!

JARO U ROBINSONEK
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Minule jsem slibovala podělit se s Vámi o zážit-
ky z akcí, které byly po uzavírce dubnového zpra-
vodaje. V dubnu jsme stihli ještě tři.

Závody světlušek a vlčat Pozlovice 2022
Chci moc pochválit naše Bobříky, respektive tři 

statečné Bobřice - Sovu, Helču a Tuleně. Shodou 
okolností nemohly nastoupit jako plnohodnot-
ná hlídka, ale holky se nelekly a  23. dubna se na 
dlouho odkládané závody, na které jsme se tolik 
připravovali, vydaly jako nesoutěžní hlídka. Před-
vedly se v nejlepším světle, dostaly několik pochval 
od pořadatelů a pokud by se jejich výsledek počítal, 
umístily by se na výborném pátém místě. Dařilo se 
jim hlavně v disciplínách jako komunikace a spolu-
práce, pomoc potřebným, vyhledávání informací, 
ale zvládly dobře i zdravovědu, táboření a kuchař-
ské dovednosti. Konkrétně si mimo jiné přichystaly 
hranolky na odpolední svačinu, přišily knofl ík, za-
tloukly hřebík, pomohly ztracené seniorce a ošetřily 
těhotnou paní, které se udělalo nevolno a upadla. A 
to vše při archeologické výpravě do hlubin pravěku.

 
Skautská mše

24. duben je největším skautským svátkem. U 
příležitosti svátku největšího skautského patrona 
– Sv. Jiří se každoročně pořádají poutě na Ivanče-
nu, kde je z přinesených kamenů postavená mo-
hyla připomínající statečnost skautů během války 

a socialismu. Náš oddíl se této celostátní poutě 
také několikrát zúčastnil, ale letos jsme oslavu 
pojali jinak. Nechali jsme v místním kostele sloužit 
mši za skauty. Mše jsme se zúčastnili v krojích, kro-
jovaní také četli z Písma svatého, za doprovodu 
kytar mši doprovázely skautské písničky. Po mši 
se uskutečnila společná snídaně z přinesených 
dobrot, povídalo se a zpívalo. Zkrátka oslava, jak 
má být.

Výprava Držková 
Poslední dubnový víkend se Bobříci spolu s 

Chorošem vydali obhlédnout letošní tábořiště 
na Držkové. Velké batohy jsme si nechali dopravit 
přímo na chatu a sami se vydali „postaru“ autobu-
sem a pěšky. Cestu nám zpestřovala závodní auta, 
která se připravovala na etapu rallye. Na chatě už 
bylo vše v klidnějším duchu. Prozkoumali jsme 
okolí, vyzkoušeli teplotu vody v potoce, opekli 
špekáčky, prošli stezkou odvahy, otestovali matra-
ce … zkrátka pořádně si tábořiště prověřili. Stihli 
jsme i vyrobit něco pro maminky. Líbilo se nám tu 
tolik, že se po výpravě rozhodlo ještě pár váhají-
cích dětí jet sem s námi na tábor.

 
Květen

V květnu probíhala většinou běžná oddílová 
činnost. Pokud nás nezahnal déšť nebo bouřky, 
probíhaly schůzky venku. Učili jsme se nové kytky, 
ptáčky, chodili na procházky, hráli hry, sportovali. 
Rebelky si uspořádaly cykloschůzku. A v červnu se 
činnost rozjela v podobně vysokém tempu jako 
předchozí měsíc. 

 
Intercamp

Na přelomu května a června se pět statečných 
vydalo na mezinárodní skautskou akci do Francie. 
Cvrček, Hvězda, Bloček a Pudink se pod dohledem 
Prófy na akci připravovali od října. Dopravu, stany, 
jídlo i další potřebné věci si zajišťovali (a také vezli) 
sami. Jde o akci, kdy se na společném „tábořišti“ 
potkají skauti z různých států. Letos se zúčastni-
lo 6 zemí – Francie, Česko, Maďarsko, Německo 
(USA). V promíchaných skupinách pak probíhá 
běžný táborový program. Hry na stanovištích, ru-
kodělné workshopy, výlet, ale i půl dne práce pro 
pronajímatele pozemku – místní skanzen. Jednot-
livé hlídky měly také za úkol připravit a představit 
ostatním nějaké typické národní jídlo. Po veče-
rech se pak všichni sešli na společném programu. 
Akci sice provázely komplikace, ale všichni zúčast-
nění ji zvládli se ctí, vrátili se v pořádku a náležitě 

si ji užili. Jedním z nejlepších zážitků prý byla pro-
hlídka Štrasburku, kterou absolvovali při čekání na 
spoj domů.

Den dětí
Na oslavu MDD a taky blížícího se konce školní-

ho roku jsme místo jedné schůzky vyrazili na výlet. 
Vydali jsme se trolejbusem do Zlína na Obeciny, 
kde točí výbornou zmrzlinu, a zbytek schůzky 
strávili na blízkém Rákosníčkově hřišti. Počasí vy-
šlo a fotky myslím nepotřebují další komentář.

 
Oslavy v obci

Skautská organizace ve Zlíně slaví letos také 
100 let od svého založení. Náš místní oddíl kulaté 
výročí nemá, a tak Rebelky alespoň vypomohly 
s realizací dílniček při odpoledním programu a 
zástupci oddílu pod vedením Choroše s původní 
střediskovou zástavou se zúčastnili dopoledního 
průvodu. O oslavách se jistě dočtete víc na jiném 
místě zpravodaje, ale co vím, byly velmi vydařené.

Předtáborová brigáda
Brigáda, na které se chystala středisková tábo-

rová základna na Držkové na letní provoz, byla 
důvodem, proč jsme se nemohli zúčastnit oslav v 
obci ve větším počtu. Brigády se zúčastnilo cca 30 
lidí z celého střediska a práce bylo až do odpole-
dne. Zato se můžeme těšit, že až na tábor přijede-
me, bude vše opravené, vyčištěné a přichystané.

Závěrečný táborák
Poslední červnový pátek pořádáme tradiční 

oddílový Závěrečný táborák u křížku na Stráži nad 
hřbitovy. Program je jednoduchý – opéct špekáč-
ky, zahrát pár her a dopovědět všechny debaty, 
než se rozjedeme na prázdniny.

Puťák
Rebelky a Irbisové většinou v červnu pořádají 

putovní výpravu. Letos se domluvily na společné 
akci a přímo od závěrečného táboráku vyráží na 
první nocležiště směr Lačnovské skály. Jak se jim 
akce vydaří zatím netuším, protože při uzávěrce 
zpravodaje je teprve před námi, ale není to jejich 
první puťák, počasí hlásí slunečné, takže předpo-
kládám, že si ho užijí a vrátí se spokojení.

První prázdninový den se Rebelky, rodinní pří-
slušníci a zájemci vydávají „na vodu“. Mají v plánu 
splout Moravu z Bzence do Rohatce. A pak už nás 
čeká jen tábor. A o tom příště.

Verča

SKAUTI
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I v letošním školním roce 2021/2022 se nám po-
dařilo uskutečnit kroužek Mladý zdravotník, který 
probíhal v  prostorách Základní školy v  Želecho-
vicích nad Dřevnicí, ale vedený členkami místní 
skupiny Českého červeného kříže. A  o  něm bych 
se zde chtěla zmínit.

Od  října 2021 jsme se každou středu setkávali 
v prostorách ZŠ Želechovice nad Dřevnicí se sku-
pinkou 8 žáků 5. - 9. tříd ZŠ. Většina z nich se se-
tkala s  probíranou tématikou poprvé. Proto jsem 
se snažila základy laické první pomoci přizpůso-
bit jejich věku a  vědomostem. A  jak náš kroužek 
probíhal? Povídali jsme si o situacích, které můžou 
ohrozit člověka na  zdraví a  jak správně postupo-
vat. Znalosti jsme se snažili osvojit formou her 
a  kvízů. Tak, aby to bylo pro ně zábavné. Co na-
příklad dělat, když najdou zraněného kamaráda 
v parku v bezvědomí. Nebo si mezi sebou zkoušeli 
různé obvazové techniky, maskovali si vzájemně 
krvavá zranění a  následně správně ošetřovali. To 
je hodně bavilo. Zábavný byl i  transport raněné-
ho nebo resuscitace na  fi guríně. A  musím říci, že 
většina děvčat to zvládala výborně a byly zvídavé 
a snaživé. Měli jsme možnost v rámci kroužku na-
vštívit i Záchranou službu ve Zlíně, ale o tom jsem 
se zmiňovala podrobně už v dřívějším zpravodaji.  

 
Dne 12. 5. 2022 jsme se zúčastnili ve Zlíně ob-

lastní soutěže Hlídek mladých zdravotníků. Zde 
jsme si mohli naše vědomosti odzkoušet na 5 sta-
novištích, kde byli namaskované nejrůznější situa-
ce. Já, jako doprovod a pozorovatel, musím říci, že 

situace byly autentické, náročné na vyhodnocení, 
jak správně postupovat a i přísně hodnocené. Tak-
že se domnívám, že děvčata se toho zhostila velmi 
dobře! A to se některé z nich s první pomocí setka-
la až v kroužku. Soutěžila s družstvy, které se tomu 
věnují roky, účastní krajských a  dokonce republi-
kových kol. Takže těžká konkurence. 

Poslední setkání se v  letošním školním roce 
uskutečnilo ve středu 25. 5. 2022. Bylo to netradič-
ní setkání spojené s výletem do Zlína na bowling 
a  pohoštění. Tímto bych chtěla poděkovat OÚ 
v  Želechovicích nad Dřevnicí a  ČČK tamtéž za  fi -

nanční příspěvek na  tuto akci. Velké poděkování 
patří mé kolegyni a člence ČČK, paní Daně Kovaří-
kové, která mi po celou dobu pomáhala s vedením 
kroužku. Děkuji. 

A  když se ohlédnu za  ¾ ročním setkáváním 
v  rámci kroužku, domnívám se, že si děvčata od-
tud určitě odnesla nějaké informace a vědomosti 
o laické první pomoci. Ty jsou někdy v životě vel-

mi cenné. S některými z nich se budeme setkávat 
i  v  příštím školním roce. Pravděpodobně od  za-
čátku října. Takže pokud by i  vaše děti měly zá-
jem, budu ráda, když se k nám připojí. A závěrem 
za celou místní skupinu ČČK v  Želechovicích nad 
Dřevnicí přeji všem pěkné a ve zdraví prožité letní 
prázdniny. 

Bc. Pavlína Novotná,
předsedkyně MS ČČK Želechovice nad Dřevnicí 

Konec školního roku je tady a naše pra-
videlná setkávání dostávají červenou. 

Pojďme se na  chvíli  ohlédnout… byly 
to příjemně strávené středeční dopoled-
ne, plné her, zábavy, upovídaných mami-
nek a spousty dětských pokroků.

Poslední středy jsme však zanechali 
prázdnou tělocvičnu v místní ZŠ a vyrazili 
jsme do „ulic“.

Na konci května jsme navštívili zábavní 
park Galaxie, kde jsme si to pořádně uži-
li, a to fakt všichni přítomní. Ti, co galaxii 
dobře znají, ví, že na  skluzavce se sveze 
každý, ať už máma nebo táta :-)

Výletování se nám zalíbilo a  tak jsme 
na  začátku června jeli vláčkem do  Zlína, 
kde právě probíhal Filmový festival pro 
děti a mládež. Tam jsme nesměli chybět. 
Velmi nás upoutala hudební škola Ya-
maha, která měla na  Náměstí Míru svůj 
stánek a  zapojovala kolemjdoucí rodiče 
s dětmi do muzikohrátek. 

V  závěru června jsme si slíbili výlet 
k  místním Robinsonkám, ale počasí nám 
nepřálo a  výlet jsme museli odsunout 
na září. Už teď se těšíme, až se povozíme 
na koních, a nejen to :-)

A protože nám nevyšla jízda na koních, 

tak jsme si zopakovali jízdu vlakem. Ten-
tokrát do  přilehlých Zádveřic, kde si děti 
vybily energii na místním hřišti. Výlet jsme 
završili sladkou tečkou - místní točenou 
zmrzlinou, kterou nám dopřál Roadhouse 
Zádveřice. 

 Jeden by řekl, že nám maminkám ty 
dny nemůžou tak rychle utíkat, když 

máme každý den „pátek“ a  často netuší-
me jaké máme datum…ale divíte se nám? 
Vždyť se nezastavíme :-D

Přejeme všem krásně prožité prázdniny, 
plné zábavy, dobrodružství, poznávání 
a hlavně strávené s těmi nejbližšími. 

AHOJ v září,
Markéta Krajčová

ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ
KROUŽEK MLADÝ ZDRAVOTNÍK A JAK PROBÍHAL

KLUB MAMINEK RANÍČEK 
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Sluníčko nás opět hřeje a láká ven. Jaro 
jsme si naplno užili a léta se nemohli do-
čkat. V  mateřské škole se právě v  tomto 
období pořád něco děje. 

Zápis do mateřské školy
5. a  6. 5. 2022 u  nás v  mateřské škole 

proběhl zápis. Pro děti byla připravena 
opičí dráha v prostorech chodby a každý 
si oddnesl malý dáreček. Chceme poděko-
vat všem rodičům, kteří své děti přivedli 
k  zápisu právě k  nám. Na  nově příchozí 
„školkáčky“ se budeme těšit od září. 

Planetárium
Konec dubna jsme si s dětmi zpestřili pro-

mítáním pohádky v  mobilním planetáriu, 

která dětem hravou 
formou předala nové 
poznatky o naší sluneč-
ní soustavě. Během do-
poledne se v planetáriu 
vystřídali všechny třídy 
MŠ a  můžeme říct, že 
zaujalo jak předškoláky, 
tak i ty nejmenší. 

 
Čarodějnický rej

Tradici pálení čaroděj-
nic jsme si nemohli ne-
chat ujít. Děti i  rodiče ji 
vzali velmi zodpovědně 
a přichystali si nádherné 
kostýmy i  se vší havětí, 
která k čarodějnicím pa-
tří. Moc Vám za to děku-
jeme, taková spolupráce 

nás opravdu těší. 
Když děti dorazily 
ať už jako čarodě-
jové, čarodějky, 
ježibaby nebo čer-
nokněžníci, mohly 
se těšit na míchání 
lektvarů, kouzlení 
hůlkou, let na koš-
těti, učení se zaklí-
nadel, a především 
na  čarodějnickou 
diskotéku.

 

Besídky pro naše maminky
Každá třída si se svými třídními učitelka-

mi připravily představení k  svátku matek. 
Poctivě všichni nacvičovali, aby nakonec 
předvedli to nejlepší. Doufáme, že se všem 
(ale hlavně maminkám) besídky líbily.

 
Návštěva Filmového festivalu ve Zlíně

Se začátkem fi lmového festivalu pro děti 
a  mládež se třída Tygříků a  Veverek vydala 
do Zlína na představení krátkých animovaných 
fi lmů. Mezi pohádkami pro nejmenší se objevila 
také jedna od české autorky, studentky Zlínské 
fi lmové školy, s názvem Jak osedlat vítr.

MATEŘSKÁ ŠKOLA Prázdninový provoz v naší mateřské školce bude zajištěn od 1. 7. 2022– 
24. 8. 2022. Zavřeno bude tedy pouze 5 dní od 25. – 31. 8. 2022. Ve stře-
du 1. 9. 2022 se budeme těšit v novém školním roce.
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Klaun Brdík 

V  pátek 27.5. 2022 přiletěl na  zahradu 
MŠ Klaun Brdík z Brdíkova. Vystoupení bylo 
dárkem k blížícímu se Dni dětí. Brdík si pro 
ně připravil plno zábavy. Děti si užívaly ve-
selé písničky i s tanečkem, nechyběla bub-
linková show a  jako dárek dostaly zvířátko 
z balonku, které vykouzlilo úsměv na každé 
dětské tváři. Budeme se těšit na  další ná-
vštěvu našeho nejoblíbenějšího klauna. 

 

Vystoupení na Dětském dni
V sobotu 4.6. měla třída Tygříků možnost 

vystoupit na Dětském dni na střelnici v Že-
lechovicích. Připravili si tanec k písni ze zná-
mého muzikálu Pomáda a sklidili s ním vel-
ký úspěch. Akce se velmi povedla, tudíž byla 
dětem odměnou za nacvičené vystoupení. 

Výlet třídy Tygříků a Veverek
V pátek 3.6. navštívily třída Veverek a Tyg-

říků nedaleký zámek ve  Vizovicích. Děti se 
dozvěděly, jak rozdílné bylo žití na  zámku 
od  dnešní doby. Velkým překvapením pro 
všechny bylo, když za doprovodu hrací skříň-
ky dotancovala bílá paní. Po tak vydatném zá-
žitku se děti odměnily sladkostí z čokoládov-
ny a zamířily přímo do parku, stejně krásného, 
jako jeho zámek. Děti nakonec pořádně zkon-
trolovaly, zda v rybníce nečíhá hastrman a ni-
kde nepobíhají další zámecká strašidla. 

  
Návštěva knihovny ve Zlíně

Třída Tygříků vyrazila na návštěvu do kraj-
ské knihovny ve  Zlíně, kde byl pro ně při-
praven zábavný program o zvířátkách. Děti 
pracovaly s pohádkou, básničkami, hádan-
kami. Vyzkoušeli si dramatizaci s  loutkou 
a  někteří se dokonce proměnili například 
ve správce zoo.

 
Vystoupení na Oslavách obce

V  sobotu 18.6.2022 obohatila třída 
Veverek z naší MŠ program Oslav v obci 
svým vystoupením o  mravenečcích. 
Pro předškoláky je to jedno z  posled-
ních představení pod vedením MŠ, než 
po  prázdninách zamíří přímo do  lavic. 
Nejprve se s nimi ovšem musíme náleži-
tě rozloučit. 

Krásné slunečné prázdniny plné zá-
žitků Vám přeje celý kolektiv Mateřské 
školy.
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PROJEKTOVÝ DEN (P)
OKUSOVÁNÍ

Víte, jak napsat tajnou 
zprávu neviditelným pís-
mem?

Umíte si doma vyrobit ma-
lou sopku? 

Tušíte, co je to fotosyntéza 
a jak to vlastně funguje? 

Můžeme mít kopretina 
modré okvětní lístky? 

Obsahují brambory škrob? 
Mohou kvasnice nafouk-

nout balónek?

Na všechny tyto otázky 
mohou ANO odpovědět žáci 
z 4. a 5. třídy. Zažili vše na 
vlastní kůži na školní zahra-
dě. Pan učitel Cholek oslovil 
žáky 9.ročníku, aby si s mlad-
šími spolužáky vyzkoušeli 
realizaci drobných pokusů. 
Starší žáci vysvětlovali, jak 

mají mladší žáci při uskutečnění pokusu postupovat, 
a pak už jen dohlíželi nad správností provedení. Děti 
si hravou formou ověřovaly, jak vše funguje, možná 
se inspirovaly, neboť všechny pokusy je možné rea-
lizovat i doma. Výbornou zkušenost si odnesli i naši 
nejstarší žáci, kteří zjistili, že učit může být dřina i 
zábava.

PROJEKTOVÝ DEN VĚDA V POHYBU
V pátek 13. května zažili žáci 2. 

stupně se svými učiteli neobvyklou 
výuku. Žáci si již v předstihu podle 
svého přání mohli vytvořit týmy o 
12 lidech, vylosovali si téma a celé 
dopoledne se snažili ho prozkoumat, 
uchopit, probádat, ztvárnit. Témata 
byla volena z přírodovědné oblasti: 
děti a jejich doprovázející mentoři 
zkoumali biotop zahradního jezírka 
(které také vzorně vyčistili) a růz-
ných míst na školní zahradě, všímali 
si stop zvířat v okolí školy, zkusili 
využít plevelů (jak na jídlo, tak k lé-
čebným účinkům), měřili biologické 
ukazatele různých vodních zdrojů či 
parametry lidského těla v proměn-

livých podmínkách (klid, pohyb…), vyluzovali tóny 
a měřili jejich intenzitu, vařili mýdlo, přemýšleli si, 
kde všude může být užitečný magnet či kde je mož-
no v domácnosti ušetřit přírodu i peněženku, dělali 
„kouzla“ s obyčejným vajíčkem a dokonce vyrobili 
funkční gramofon. 

  
Velkým plusem celé akce byla možnost pracovat 

ve skupinách s kamarády. Aby práce týmu byla rov-
noměrně rozdělená a každý mohl uplatnit své na-
dání, umisťovaly děti na virtuální nástěnku (Padlet) 
průběžně fotografi e, anotaci ke svému tématu v češ-
tině a anglickém jazyce a točily také video. Musíme 
uznat, že práce některých specialistů (zvláště kame-
ramanů) nás mile překvapily. Děti ocenily možnost 
pracovat jinak a i jejich mentoři se dozvěděli leccos 
zajímavého z oblasti, ve které se běžně nepohybují.  
Těšíme se na další společné aktivity!

ERASMUS+ VE FINÁLE
Po tři roky byla naše škola zapojena do dvou 

mezinárodních projektů programu Erasmus+. Oba 
projekty jsme úspěšně zakončili projektovými ná-
vštěvami v portugalském Aveiru, italském Bari a zá-
věrečným setkáním na naší škole.

 
Setkání v Aveiru bylo výjimečné, jelikož se jedna-

lo o první fyzicky uskutečněnou mobilitu projektu 
Challenge your life with 4Cs a zároveň se výjezdu 
účastnilo 9 žáků osmého a devátého ročníku. Naši 
žáci reprezentovali svou školu skvěle. Společně s ital-

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
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skými, portugalskými a slovinskými žáky se aktivně 
zapojovali do spolupráce na připravených úkolech, 
plynně komunikovali v anglickém jazyce a poznávali 
kulturní rozmanitosti. Byli úžasný tým, který dokázal 
zvládnout všechny nenadálé situace.

  
Na začátku června přivítala žáky z Portugalska a 

Slovinska i naše škola. V mezinárodně smíšených 
skupinkách se vařilo, vyrábělo, tančilo, zpívalo 
 a sportovalo. Byla to příležitost pro naše žáky nejen 
k praktickému procvičení angličtiny, ale také k posí-
lení zejména sociálních dovedností. Naši hosté od-
jížděli z třídenního setkání nadšení.

 

I projekt Innovative use of 
ICT to improve students lear-
ning je již u konce. V projektu 
spolupracovalo šest evrop-
ských zemí (Norsko, Itálie, 
Portugalsko, Polsko, Slovinsko, 
Česko). Školy navzájem sdílely 
příklady dobré praxe s vyu-
žitím ICT technologií. Učitelé 
měli během jednotlivých se-
tkání možnost pracovat s robo-
ty, programy podporující učení 
žáků, ale také se mohli inspi-
rovat výukovými metodami a 
prostředím partnerských škol.

 
Zapojení do projektů nám 

umožnilo podívat se na školu z 
jiné perspektivy, ocenit, co se u 
nás daří, získali jsme motivaci k 
dalšímu profesnímu rozvoji, 
navázali přátelství, zdokonalili 
se v angličtině a v digitálních a 
dalších dovednostech potřeb-
ných v dynamicky se měnící 
společnosti. 

JE ČAS SE UŠPINIT – TO JE 
SPARTAN

Spartan Race je jedním z 
nejpopulárnějších závodů pře-
kážkového běhání. Je to kom-
binace běhu a zdolávání růz-
norodých překážek. Příprava 
závodu a samotné trati je vel-
mi náročná činnost. Celý okruh 
trasy a zabezpečení překážek 
probíhá v předstihu před sa-
motným závodem. Díky spo-

lupráci a velké pomoci pana Jana Horáka a Zbyňka 
Vojtěška, jsme po dvouleté odmlce opět závod moh-
li v areálu naší školy uskutečnit. Na letošním ročníku 
se velkou měrou podíleli taktéž rodiče našich žáků, 
kteří se podíleli zejména na občerstvení závodníků.

Poděkovat bychom chtěli i sponzorům za zmrzli-
ny (Vystrčil), za pitíčka Capri-Sun (Pavla Medková), za 
vytyčovací pásky (Jan Regner).

 
Na start závodu se postavilo více než sto běžců a 

desítka rodičů. Byl to úžasný závod, plný adrenalinu, 
dřiny a skvělé zábavy. Líbilo se nám nadšení, se kte-

rým šli závodníci na start. Letošní ročník nebyl po-
slední, těšíme se na Vás opět za rok!

Michaela Bařinová

TŘETÍ TŘÍDY NA ŠKOLE V PŘÍRODĚ
„Dokázali jsme to! Dalo se to zvládnout i bez te-

lefonu. Smutno mi bylo, ale jen trochu.“ Takové jsou 
reakce dětí třetího ročníku, které mají za sebou svou 
první školu v přírodě. Pro mnohé z nich to bylo po-
prvé, co spali někde čtyři noci. Horský hotel Portáš, 
krásná příroda, dech beroucí výhledy na Beskydy i 
západy slunce, ale hlavně kamarádi, kteří jsou super 
parťáci a fungují jako jeden tým, nám to pomohli 
zvládnout.

 
Na začátku byla velká očekávání, těšení se, ale 

také obavy. S kým budu na pokoji? Zvládnu to bez 
rodičů? Co když mi bude smutno? Usnu večer sám? 
Ledy se prolomily hned první den po příjezdu. Po 
příchodu na Portáš a ubytování jsme se pustili do 
prvních týmových her, které nás pohltily. Celý po-
byt nám zpříjemňovala výborná kuchyně. Ježdění 
na buginách, koloběžkové a lukostřelecké závody, 
hry na hřišti, dovádění na průlezkách, kouzelný zá-
pad slunce, opékání špekáčků a poslouchání legend 
spojených s místními kopci, noční procházka uti-
chajícím lesem, noční stezka odvahy zpět k hotelu 
bez baterek, návštěva horské služby, stezka lesem s 
kvízem, kreslení rostlinami, vyhledávání názvů míst-
ních rostlin na iPadech pomocí fotografi í, ale i jede-
náctikilometrový výlet na Malý Javorník a zpět. To-
hle je jen malý střípek zážitků, které jsme si společně 
užili. Každý z nás se něčemu novému naučil. Stejně 
tak jsme se každý alespoň jednou v něčem překonali 
a jsme za to na sebe pyšní. 

 
Jsem vděčná, že se této třídní akce účastnila větši-

na dětí. Akce tohoto charakteru jsou nenahraditelné 
právě v tom, že se děti nejen mezi sebou ale i s učite-
li mohou poznat jinak, než jen ve školním prostředí. 
Bylo velmi příjemné zjistit, že jsou děti samostatné 
a i v nenadálých situacích se umí zachovat správně 
a hlavně týmově.

Myslím, že za děti i učitele můžu říct, že jsme si 
naši první školu v přírodě skutečně užili a máme 
spousty krásných zážitků, na které budeme vzpomí-
nat. 

Za učitele Mgr. Michaela Bednaříková

ENGLISH FINALS
Stalo se již tradicí, že vyučující anglického jazyka 

naší školy připravují vždy na konci školního roku pro 

16 03 2022 ŽELECHOVICKÝ



žáky devátého ročníku 
ústní závěrečné zkouš-
ky z anglického jazyka, 
tzv. English Finals.

Bylo tomu tak i letos. 
Žáci předváděli své jazykové dovednosti a komuni-
kovali na témata jako jsou například Naše škola, Můj 
dům, Naše vesnice, Česká republika, Volný čas, Hud-
ba, a Sport. Celkem se připravili na 16 tematických 
celků. Cílem zkoušky je vyzkoušet si mluvit v cizím 
jazyce před komisí na téma, které si vylosují, a to celé 
dlouhé 4 minuty. Mnohdy to není tak jednoduché, 
jak se zdá. Ke zkoušce žáci přistoupili zodpovědně, 
byla patrná i nervozita, ale všichni to úspěšně zvládli. 

VYUŽITÁ PŘÍLEŽITOST ANEB JAK SE VI. B UČILA V 
JESENÍKÁCH

Není běžné, aby žáci druhého stupně ZŠ jezdili na 
školu v přírodě. Když se ale VI. B a jejím třídním učite-
lům neplánovaně naskytla příležitost, neváhali jsme 
ani okamžik. Žáci a zákonní zástupci s naší nabídkou 
souhlasili, a tak nás všechny čekaly usilovné, urych-
lené, ale radostné přípravy organizace a programu 
pobytu. 

Brzy ráno 25. 4. jsme odjížděli vlakem z Želechovic 
do obce Stará Ves u Rýmařova, kde jsme v bohatě 
vybavené chatě Orientka trávili společný čas až do 
29. 4. Cesta tam i zpět byla pro všechny z nás dobro-
družná – jeli jsme hromadnou dopravou s přestupy 
– vlakem, autobusem, tramvají, ale část cesty jsme 
také zdolali pěšky. 

Program školy v přírodě byl velmi bohatý, což 
umožňovala poloha chaty v Hrubém Jeseníku a její 
vybavení bazénem, lanovým centrem, ohništěm, 
společenskou místností…Veškeré zázemí se nachá-
zelo v krásném a zajímavém prostředí hor, které na-
bízelo mnoho různých příležitostí. 

Co k programu pat-
řilo? Různé stmelovací 
a prosociální aktivity, 
např. ranní komunitní 
kruhy a večerní kluby, 
celopobytový úkol, pro-
stor k vyjádření názorů 
a pocitů žáků. Činnosti 
sportovní, mimo jiné 
pobyt u bazénu, který 
mohly děti navštívit 
každé ráno a odpole-
dne. Zdolávání lano-
vého centra, při němž 
žáci prokázaly velkou 
odvahu, vytrvalost a 
odolnost. Pohybové hry 
a spontánní pohybo-
vé aktivity na zajímavě 
vybaveném dětském 
hřišti, nebo na hřišti pro 
kopanou. 

 
K sportovním aktivitám nutno připočíst turisti-

ku, poznávání okolí a program, v rámci nějž musely 
šesťáci překonat sami sebe. Prošli jsme celou cestu z 
Rýmařova do Staré Vsi, navštívili blízkou vesnickou 
památkovou zónou Ždárský potok, kde se dochova-
la lidová architektura s výraznými vlivem bývalého 
německého osídlení. Německou stopu bylo možné 
vypozorovat také na dobrodružné a dobrovolné ve-
černí vycházce na hřbitov ve Staré Vsi, kde leží mno-
ho opuštěných a poničených starých německých 
hrobů. 

Turistickým vrchol představovala túra k bývalé Al-
frédově chatě pod hřebeny Jeseníků, kde leželo ješ-
tě hodně sněhu. Zhruba 17 kilometrů v náročnějším 

terénu zvládli všichni znamenitě. Program gradoval 
čtvrtečním táborákem a pozdně večerní stezkou od-
vahy do blízkého lesa. Oproti minulým letům čekal 
žáky těžší úkol – výzvu jít sám a bez baterky zvládli 
také všichni. 

Náročný pobyt byl vyplněn také klasickým uče-
ním v prostorách chaty. Celkově však převažovalo 
učení praxí, životem, aktivitami a zkušenostmi, kdy 
si mnozí ani neuvědomovali, že se učí. Tak šesťáci 
mohli poznat, že učení zdaleka neznamená jen seze-
ní ve školních lavicích. 

Z našich pocitů a převládajících reakcí žáků soudí-
me, že se škola v přírodě více než povedla. Samozřej-
mě je vždy co zlepšovat, což se jistě projeví příště, až 
pojedeme na další podobnou akci. My, třídní učitelé 
VI. B, Lukáš Kollarčík a Michaela Bařinová, bychom 
chtěli, protože se nám s dětmi pracuje velmi dobře. 
Ostatní záleží na nich.

Stejně tak záleží na vstřícném přístupu a spolu-
práci s vedením školy. Děkujeme za něj, stejně jako 
za návštěvu a pomoc paní ředitelce, která za námi 
přijela ve čtvrtek a strávila s námi večer a jednu noc.

Lukáš Kollarčík a Michaela Bařinová

VĚDECKÁ KONFERENCE PRO ŽÁKY
Ve čtvrtek 26. května se na Fakultě humanitních 

studií Univerzity Tomáše Bati uskutečnil první ročník 
Vědecké konference pro žáky základních škol. Na 
tuto unikátní akci jsme vyslali zástupce týmů, které 
zaujaly svými pracemi vzešlými z projektového dne 
Věda v pohybu.

Slavnostního zahájení v aule fakulty se ujal Old-
řich Vojta – věkem sice mladý, ale zkušenostmi velmi 
bohatý designer obuvi, oceňovaný i v mezinárod-
ních soutěžích. Bylo sympatické, že přítomné děti 
vybízel k tomu, aby hledaly svou životní cestu, zkou-
maly pro sebe tu nejlepší možnost a tu se pokusily 
realizovat.

Prezentující skupiny i jednotlivci se poté rozešli do 
tří sekcí, kde jejich výkony sledovala odborná porota 
složená z pracovníků univerzity. S čím vystoupili žáci 
naší základní školy?

Tým 1 ve složení Adéla Balajková, Denisa Chmela-
řová, Štěpán Ordelt a Anna Urubčíková (všichni 9.B) 
představil téma Plevel – léčivé účinky. Porotu zaujalo 
zpracování tématu i obraz pampelišky namalova-
ný přímo částmi rostliny. Tým připravovala Růžena 
Mrázková.
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Tým 2 ve složení Darja Karpeková, David Poláštík, 
Natálie Svobodová a Tereza Šůstková (třída 8.C) po-
radil, jak lze plevelů využít v kuchyni. Jeho vystoupe-
ní mělo vtip a spád – celkový dojem určitě podtrhlo 
humorné video. Tým vedla paní asistentka Aneta 
Urban.

Tým 3 zastupující děti ze 7.B, které se akce ne-
mohly zúčastnit z důvodu školního výletu, předvedl 
téma Zvuk – vznik tónů. Nela Hlavičková, Veronika 
Krajíčková, Anna Minaříková a Adéla Polepilová z 
8.A se své role zhostily výborně: předvedly dokonce 
hraní na sklenice a na mobilní aplikaci změřily sílu 
potlesku v sále. Téma se sedmáky realizovala původ-
ně Blanka Gallová.

 
Také tématem 4. týmu byl zvuk – se zaměřením 

na hudební nástroje. Žáci 8.A Pavla Červenková, Ka-
rolína Chovančíková, Matěj Kulička a Jiří Lokajíček 
si připravili vizuálně i sluchově lákavou prezentaci, 
kterou oživili kvízem Kahoot na poznávání hudeb-
ních nástrojů. V rámci projektového dne se skupinou 
pracovala Jitka Kábrtová.

Všechny děti si kromě drobných dárků a certifi -
kátu o účasti na konferenci odnesly hlavně cenné 
zkušenosti a doufám i vědomí, že jejich výkony jsou 
srovnatelné (a mnohdy i originálnější a technicky 
zdařilejší) s výkony jejich vrstevníků. Osobně si vá-
žím jejich velkého nasazení, zaujetí pro co nejlepší 
výsledek, množství práce, které přípravě věnovaly, 
sympatického vystupování a statečného boje s tré-
mou a technickými problémy. Věřím, že pokud se 
akce uskuteční i příští rok, společně posuneme lať-
ku zase kousek výš… Když ne konferenci, tak určitě 
sami sobě! 

Týmy doprovázela Mgr. Jana Hrubá

ZOO KOUTEK NAŠÍ ŠKOLY
Díky podpoře SRPŠ jsme si v naší škole mohli za-

ložit v kabinetu přírodopisu malý zoo koutek. Zaby-
dlela se u nás tak už 2 morčata, 2 andulky a pořídili 
jsme si i malé akvárium, ve kterém plave spousta 
pavích oček a neonek. Velké díky patří také jmeno-
vitě žákům Ondřeji Patákovi a Ondřeji Spurnému ze 
třídy 9.A, kteří velmi pomohli při budování našeho 
akvária. 

Děti se na zvířátka rády chodí dívat, aktivně se hlá-
sí o jejich krmení i pravidelné čištění klecí a akvária. 
O zvířátka pečujeme pravidelně v přírodopisném 
praktiku s 8. ročníky, s dětmi s kroužkem z družiny 
a také v přírodopisech ostatních tříd. Je hezké vidět, 
jak žáci se zvířátky komunikují a hrají si s nimi. I když 
děti zrovna něco trápí, u zvířátek najdou vždy tiché 
porozumění.
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Pokud náš zoo koutek budete chtít jakýmkoliv 
způsobem podpořit (fi nančně nebo hmotným da-
rem – krmením), budeme Vám i se zvířátky velmi 
vděční. Příští rok bychom chtěli zoo koutek trošku 
rozšířit o šneky a pakobylky. 

EXKURZE DO ARCHEOSKANZENU MODRÁ A 
NÁVŠTĚVA VELEHRADU

V měsíci červnu navštívili naši žáci ze 4. a 5.ročníku 
archeoskanzen v Modré, kde se konaly Dny slovan-
ské kultury. Žáci měli příležitost si osvěžit znalosti a 
doplnit informace o životě Slovanů. Za palisádami 
žáky čekalo několik zastavení. První bylo zaměřené 
na tehdejší oblékání a výrobu vláken. Děti si pro-
hlédly si tehdejší šaty, haleny, pásky, šperky. V polo-
zemnici nahlédli do kuchyně, odkud se linula vůně 
čerstvých placek, bylinek, otevřeného ohně. Další 
kroky vedly do dlouhé dřevěné budovy, kde se děti 
dozvěděly o vzdělávání v 9. století. Zajímavé povídá-
ní bylo o tehdejší zbraních. Chlapci si potěžkali se-
kyru, vyzkoušeli přilbici a ochrannou košili. Poslední 
zastavení náleželo kováři. Vyprávěl o způsobu zpra-
cování železa, ukázal nástroje, které používá.

Součástí areálu jsou i volně se pohybující domácí 
zvířata, jako jsou slepice, husy, kozy, které se nechaly 
pohladit.

 
V ten samý den se třídy přesunuly do soused-

ní obce Velehrad a navštívili baziliku Nanebevzetí 

Panny Marie a svatého 
Cyrila a Metoděje. Paní 
průvodkyně zajímavě 
povídala o historii bazi-
liky, architektuře. Vtáhla 
děti do prohlídky i po-
mocí kostýmů, rekvizit. 
Napínavá byla také pro-
hlídka podzemí.

Při hodnocení ex-
kurze zaznívaly od 
žáků pozitivní ohlasy. 
Každému se líbilo něco 
jiného. Příjemné je, že 
se daří žákům přibližo-
vat nejen historii, ale i 
poznávání regionu zá-
žitkovou formou.

BIOLOGICKO-EKOLO-
GICKÁ EXKURZE DO 
ZÁCHRANNÉ STANICE 
ZVÍŘAT HOŠŤÁLKO-
VÁ A TECHNICKÝCH 
SLUŽEB VSETÍN 

V rámci environmen-
tálního vzdělávání, výchovy a osvěty navštívili žáci 8. 
C a 7. B Záchrannou stanici živočichů v Hošťálkové. 
Paní majitelka, nadšená ochránkyně zvířat a zároveň 
doktorka veterinární medicíny, MVDr. Křupalová nás 
provedla celým krásně vybudovaným areálem a se-
známila nás se všemi zvířátky, která zde našla pomoc 
a útočiště. Zvířátka jsou v krásných výbězích, ve kte-
rých mají možnost volného pohybu a veškeré vyba-
vení dle jejich přirozených potřeb. Během vyprávění 
paní veterinářky jsme se dozvěděli mnohdy velmi 
smutné osudy zvířat. A kdo všechno tu našel bez-
pečný azyl? Např. vydry, kuny, divoká prasátka, lišky, 
jezevci, srnečci, vysloužilí koníci, pejsci, kočičky, klo-
kánci a ptactvo všeho druhu od zraněných kání, sov 
až po naše malé pěvce. A co jsme o zvířátkách zjistili 
zajímavého? Například že kuny jsou velmi inteligent-
ní, prasata lekavá a že klokani se příliš nesnesou se 
srnečky, což potvrdil tvrdý souboj mezi nimi, jenž se 
odehrál přímo před našima očima. 

 
Pak následovala exkurze do vzdělávacího středis-

ka Technických služeb Vsetín, kde je místo třídění 
odpadů určených k následné recyklaci. Nemile nás 
překvapila opravdu obrovská masa plastových od-
padků, jejímiž původci jsme i my sami. Věříme, že ka-
ždý z nás bude po tom, co jsme viděli, hledat cestu 
ke snížení produkce odpadků nás samotných. 

MORAVSKÝ KRAS
Dne 5. 5. 2022 se žáci 9. tříd se svými třídními uči-

telkami seznámili s výtvory přírody přístupnými v 
Moravském krasu. Komentovaná prohlídka podzemí 
doprovázená tóny vážné hudby, plavba po Punkvě v 
nitru Krasu a výjezd lanovkou na Macochu naše žáky 
i učitelky nadchly. 

 
Reakce žáků:

"Líbilo se mi, že nám vyšlo krásné počasí, procház-
ka přírodou, plavba na lodičkách, exkurze v jeskyni, 
že jsem byla s kamarády, že jsme měli dobrého prů-
vodce a ulička smrti v jeskyni."   Katka K.

"Líbila se mi víc suchá než mokrá část, průvodci 
byli milí. Líbila se mi jízda lanovkou. Zábavná byla 
cesta v autobuse, ale i zastávka v biologickém cen-
tru."  Matouš S.

"Bylo to dobré. Nejlepší byla plavba na loďce a 
prohlídka samotných jeskyní. Všichni měli dobrou 
náladu, takže byla dobrá atmosféra. Čekala jsem, že 
mi bude zima, ale naopak, bylo mi teplo. Cesta auto-
busem byla zábavná, většina lidí zpívala.!  Denisa V.

!Když jsme vstoupili do Macochy, bylo to jako ně-
jakou bránou vstoupit do jiného světa. Moc krásné. 
Lodičky byly skvělé, sice jsme málem přišli o hlavy, 

ale super! Krápníky byly úžasné, je zvláštní, že příro-
da něco takového dokáže. Menší túra do Macochy v 
nádherném prostředí, to chceš!"  Terezka V.

"Naše exkurze do Moravského krasu se mi velice 
líbila. Sice jsem tam již jednou byl, ale moje jediná 
vzpomínka na první návštěvu je pád ze schodů. Pro-
hlídka Punkevních jeskyní byla zajímavá a informač-
ní. Nejvíce mě zaujalo, že jeskyně bývají zaplaveny 
při povodních. V celém areálu byla krásná příroda. 
Celý výlet se mi líbil a zas bych na podobný šel."    
Martin Š.

"Nejvíc se mi líbilo, jak jsme jeli na loďkách těmi 
jeskyněmi. Náš řidič loďky byl dobrý a při cestě nám 
říkal zajímavé věci o Punkevních jeskyních. Také byla 
záživná ta cesta smrti nebo tam byl drak, co požírá 
mozky. Překvapením byla p. uč. Mrázková a to, jak 
dlouho rostou ty krápníky. Největší zážitek bylo to, 
jak jsme jeli lanovkou a kluci začali skákat. Trochu 
jsem se bála, abychom nespadli. Celkově se mi výlet 
líbil a jsem ráda, že jsme byli všichni spolu."          Anič-
ka U.

"Výlet se mi líbil, zaujalo mě, jak hluboko jsme byli 
v jeskyni a jaká tam dole byla zima. Nejlepší zážitek 
byl, jak jsme jeli na loďkách a jak byla místy hluboká 
voda. Zajímavé byly i krápníky, které byly staré a hez-
ké. Je zajímavé, že kdyby se toho dotkl člověk, tak to 
zničí. Určitě si tam ještě někdy zajedu." Dan K.

Díky za zorganizování celé akce patří třídním uči-
telkám, hlavně paní učitelce Markétě Vlčkové a také 
paní učitelce Andree Pritchard.

EKOOLYMPIÁDA 2022
Dne 18. 5. 2022 se žáci Viktor Metyš a Petr Ondra 

ze třídy 8.B zúčastnili dvanáctého ročníku ekologic-
ké olympiády v areálu Základní školy ve Štípě, kte-
rá je tradičním pořadatelem tohoto klání. Součástí 
soutěže bylo i vypracování samostatného vstup-
ního úkolu, kdy v letošním roce bylo zvoleno téma 
„Savci našeho regionu“. Dalšími částmi soutěže byla 
teoretická písemná část z oblasti EVVO, poznávací 
zoologická a botanická část a poslední část soutěže 
byla zaměřena na chráněné a ohrožené druhy naše-
ho kraje spolu s chráněnými územními plochami ve 
Zlínském kraji. Ekologické olympiády se zúčastnilo 
celkem 44 soutěžících z celého kraje. Petr Ondra se 
umístil na 22. místě a Viktor Metyš na 16. místě. Do 
této soutěže jsme se zapojili jako škola po menší od-
mlce, my sami jsme nevěděli, co od ní vlastně očeká-
vat a jak přesně probíhá, i proto vnímáme umístění 
kluků pozitivně. Děkujeme jim a příští rok se opět 
budeme těšit na další ekoolympiádu, které se jako 
škola jistě zúčastníme.
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Závěr školního roku patří v ZUŠ 
Morava závěrečným besídkám a 
veřejným koncertům, ale tradičně 
již také absolventům a jejich slav-
nostním absolventským vystoupe-
ním.

I. cyklus studia za-
končila 7. ročníkem 
Adéla Balajková ve 
hře na elektronické 
klávesy, Barbora Po-
lášková a Kristýna 
Křupalová ve hře na 
klavír a Martin Švá-
bík ve hře na příčnou 
fl étnu. Přejeme na-
šim mladým absol-
ventům hodně dal-
ších úspěchů v jejich 
osobním, studijním 
i hudebním životě. 
Vám všem pak přeje-
me příjemné léto, ve 
zdraví prožité.

Jitka Rafajová
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WALDORFSKÁ ZÁKLADNÍ ŠKOLA JASAN DOKÁZA-
LA SVOU ŽIVOTASCHOPNOST I SMYSLUPLNOST 
SVÉ EXISTENCE

Waldorfská základní škola Jasan prošla svým prv-
ním školním rokem. Jako každý prváček, i  jí trvalo 
nějakou dobu, než se sžila s  novým prostředím, 
s  rytmem školního roku a  než uvykla každodenním 
organizačním povinnostem. Ke  konci prvního roku 
ale složila úspěšně zkoušku před školní inspekcí, a tak 
postupně nabývá sebevědomí a především sebejisto-
ty, že její existence je okolnímu světu prospěšná.

Jsme přínosem pro obec?
Když WZŠ Jasan otevírala své brány prvním 20 dě-

tem v září 2021, byla to pro obec jen okrajová záleži-
tost, která nestála za mnoho pozornosti. S postupem 
času se ale WZŠ Jasan začala dostávat do  povědomí 
obce, když začala uskutečňovat i aktivity pro veřejnost. 

Poprvé po  mnoha a  mnoha letech tak mohla 
obec prožít i veselý fašankový průvod masek, který 
procházel centrální částí Želechovic, kde postupně 
rozveselil a  roztancoval zaměstnance zahradnictví, 
ordinace paní doktorky, pošty, obchodu s potravina-
mi i pekařství, úřednice z obce či zaměstnankyně jí-
delny ZŠ. V průběhu fašankového veselí jsme potkali 
mnoho milých tváří, kterým jsme vykouzlili úsměv 
na tváři.

 Veřejnost jsme pozvali k účasti i na smrtnou ne-
děli 3. dubna, kdy jsme na želechovické návsi nazdo-
bili Líto, zatancovali si v kruhu s Morenou a tu poté 
v  průvodu vynesli k  mostu, abychom spálili zimu 
a  přinesli do  vsi jaro. Průvodu se účastnilo několik 
desítek dospělých a dětí včetně želechovických. 

Na  květnou neděli jsme pak uskutečnili první 

Velikonoční jarmark, kde si dospělí i  děti mohly 
uplést pomlázku, upéct jidášky, vyrobit veliko-
noční kraslice, ukovat drobný předmět s  kovářem 
Matějem nebo třeba nakoupit drobné dárečky                                                                              
vyrobené lidmi z  chráněných dílen. Účast na  této 
akci byla až překvapivě hojná. 

Škola kromě těchto aktivit uskutečnila i  veřej-
nou přednášku na téma Technologie a děti a zavítal 
k nám i vzácný švýcarský pedagog, který veřejnost 
seznamoval s principy waldorfské pedagogiky. 

V  Komunitním centru v  Zeleném údolí se usku-
tečnily veřejné kurzy výroby sýrů a  pečení frgálů. 
Ve  škole proběhl v  červnu tradiční řezbářský kurz 
s  Markem Vodičkou, který má vždy velký úspěch. 
Spoustu řemeslných a  rukodělných kurzů máme 
v plánu ještě uskutečnit během příštího roku. 

Na závěr školního roku jsme pozvali dětičky ze že-
lechovické mateřinky na divadelní představení Per-
níková chaloupka, které si připravili naši prváčci. Děti 
a pedagogové tak měli možnost navzájem se poznat 
a obohatit se.

Jak je tedy patrné z výše uvedeného, že WZŠ Jasan 
není jen světem sám pro sebe, snaží se vystupovat 
z vnitřku ven. S vděčností k místu, které nabídlo své 
pomocné ruce, a z úcty k jeho tradicím, se snaží obo-
hatit jeho kulturní život o nové i staronové společen-
ské akce. Snaží se toto místo aktivně spoluutvářet. 

Škola jako instituce byla odpradávna nositelem 
nejen vzdělanosti a  kulturního dědictví, ale i  lid-
ství. Naše škola v tomto ohledu není jiná, naopak si 
na těchto hodnotách zakládá a do místa, ve kterém 
se nachází, je přináší. A to zde nemluvíme o ekono-
mické síle, kterou s  každou waldorfskou rodinou 
obci přinášíme. Ze všech těchto důvodů jsme a vždy 
budeme přínosem pro Želechovice.

Když se škola s obcí spojí…
Perspektiva naší školy je jasná. Postupně se stane-

me plnohodnotnou devítiletou základní školou, kte-
rá je se svým celostním pedagogickým přístupem 
ve Zlínském kraji jedinečná.  Ať už budeme kdeko-
li, porosteme. Porosteme nejen svou velikostí, ale 
i silou svého dosahu do veřejného prostoru. Neboť 
waldorfská pedagogika je pedagogikou, která svou 
perspektivou přitahuje rodiny nejen ze Zlína, ale 
i vzdáleného okolí. 

Naším cílem je propojovat občany všech věko-
vých skupin. Na zastupitelstvu jsme prezentovali vizi 
nového kulturně- vzdělávacího centra obce – šlo by 
tedy nejen o dobudování školy, ale počítali bychom 
i s výstavbou multifunkční budovy – důstojného re-
prezentativního prostoru obce na krásném a tichém 
místě, který by sloužil jak ke sportovním účelům, tak 
pro pořádání kulturních akcí – workshopů, předná-
šek, jarmarků, rukodělných 
kurzů, hudebních a  divadel-
ních vystoupení, a to jak pro 
malé, tak i velké. 

Na  zastupitelstvu jsme 
také již poskytli zázemí na-
šeho komunitního centra 
a dětského klubu v Zeleném 
údolí (3 ha) občanům obce 
a  různým zájmovým spol-
kům (např. skautům). Kdoko-
li z  vás s  dobrým nápadem, 
který bude mít sociální pře-
sah, může přijít a  realizovat 
se zde. Sami jsme tu vysadili 
ovocný sad, kde přišlo pomá-
hat asi 50 lidí. Děti na tomto 
místě zažívají společnou prá-
ci v  zemědělství, péči o  zví-
řata, ale také přirozenou hru 
v  malebné krajině. Srdečně 

Vás zveme na naše další akce, které zde budeme po-
řádat. Sledujte nás tedy na facebooku Waldorfzlin.

Velmi nás mrzí, že se v Želechovicích zrodila z ni-
čeho nic iniciativa, která chce veškeré naše aktivity 
zastavit, a to z důvodů nám nepříliš jasných. Použila 
přitom nekorektní praktiky, když před jednáním za-
stupitelstva obcházela občany se lživými informa-
cemi a  domáhala se jejich podpisu proti možnosti, 
abychom za férových podmínek odkoupili od obce 
budovu bývalé mateřské školky, kterou bychom 
stavebně mohli rozvinout v  plnohodnotnou školu. 
Na toto téma se vyjádřil v minulém čísle zpravodaje 
pan starosta Špendlík, který otevřel občanům veške-
ré informace, které snad byly sporné. Prosím, pokud 
máte jakékoli pochybnosti, informujte se tam, kde 
o tom vědí nejvíce, tedy na želechovickém úřadu. 

Velmi bychom chtěli, aby WZŠ Jasan, která slouží 
nejen dětem a obci, ale především budoucímu svě-
tu, vyrostla zde na půdě Želechovic. K tomu potře-
bujeme porozumění a podporu vás, občanů.

WALDORFSKÁ ZÁKLADNÍ ŠKOLA JASAN 
„Waldorfská škola neslouží státu ani ekonomi-
ce, slouží budoucímu člověku, aby byl otevřený 
budoucnosti a měl k ní vztah. Když se to škole 
podaří, a všude tam, kde se to škole podaří, má 
tato škola úspěch a působí jako požehnání – pro 
jednotlivce i pro svou dobu.“

Peter Selg, Duchovní jádro waldorfské školy  
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100 LET SOKOLA – SOKOLOVNA ZA ROK  
Sokol je spolek s  velmi dlouhou tradicí  ( od  r. 

1862) s  krásnou fi losofi í, že  „Ve  zdravém těle je 
zdravý duch“. Toto Tyršovo heslo i  u  nás v  obci 
znamená již 100 let sportovních, kulturních a spo-
lečenských aktivit.  Spolek v  Želechovicích založil 
pěvecký sbor Lumír v srpnu r. 1921. 

O stánku Sokola v obci, stavbě místní sokolovny, 
bylo rozhodnuto v r. 1930.   Byl zakoupen pozemek 
od p. Hurtové a 17.května 1931 byla podána žádost 
o povolení stavby.  Sokolovna byla postavena po-
dle plánu stavitele Sušila, v  květnu 1932 byla ko-
laudována a předána k užívání veřejnosti. V r. 1975 
pak částečně shořela střecha. I to spolu s opravou 
fasády dokázali želechovičtí do  půl roku opravit. 
Odpracováno zde bylo celkem 8 tisíc brigádnic-
kých hodin.

 
Tradice Sokola byla opravdu úctyhodná na všech 

úrovních. T.G.Masaryk k tomu řekl: „Bez Sokolů by 
nebyly legie, bez legií by nebylo Československo.“ 
Významná byla úloha Sokola v r. 1938 . Odhodlání 
bránit republiku bylo demonstrováno na X. všeso-
kolském sletu ve skladbě „ Přísaha republice.“ Soko-
lové  byli aktivními účastníky odboje a bojů za svo-
bodu. Tisíce členů Sokola bylo vězněno, popraveno 
nebo padli.  V období po II. světové válce byl Sokol 
včleněn do tehdejší tělovýchovy, ale i tak jsme jako 
děti chodily do  Sokola podle tradice našich dědů 
a rodičů. Právně samostatné organizace udržovaly 
jednoty v  zahraničí.  Samostatná činnost Sokola 
byla obnovena již 7.ledna 1990.

Podobným vývojem procházel  Sokol i  v  naší 
obci.  Již  11. září 1921 bylo v obci první veřejné cvi-
čení. Cvičenci předvedli co nacvičili při svém cviče-
ní v přírodě, kde začínali,  pod vedením Ferdinanda 
Filipi a  Filomeny Ohnůtové.  Sokolové se podíleli 
i  na  kulturním životě obce. Např. v  r. 1923 nastu-
dovali operetu Lucifer a  v  r. 1926 operetu Ženská 
vojna s hudbou želechovického kapelníka Františ-
ka Úšely.  Významný příjem spolku byl z promítání 
fi lmů. Významnými  a úspěšnými sporty za I.repub-
liky byla česká házená, odbíjená, kopaná, vzpírání.

 
Za  okupace byl Sokol 

zakázán a  jednoty roz-
puštěny. V  odboji padli  
bratři Václav Praxl, Jo-
sef a  Ladislav Světlíkovi 
a František Vaculík. 

V r. 1945 byl Sokol ob-
noven a v r. 1948 v rámci 
sjednocené tělovýchovy 
přejmenován na  Dobro-
volnou sportovní orga-
nizaci Sokola. Dochova-
né kroniky jednotlivých 
oddílů pak dokumentují 
sportovní úspěchy v  ko-
pané, hokeji, vzpírání, sil-
ný byl oddíl turistiky.  Při 
60. výročí založení Sokola 
v Želechovicích měla jed-
nota kolem 500 členů.

 
Dnešní činnost  Soko-

la je koncipována pře-
devším jako všeobecná 
tělovýchovná  průprava 
pro děti a  kondiční cvi-
čení pro dospělé. Odbor 
České obce sokolské již 

eviduje 80 druhů sportů, vychovává ale také mistry 
světa i  olympijské medailisty a  dále rozvíjí tradici 
všesokolských sletů.

Sokol Želechovice spadá pod župu Komenské-
ho. Silný je oddíl badmintonu – umísťuje se na re-
publikové úrovni, turistiky,  běží cvičení žen a seni-
orů. Nový výbor Sokola má již za sebou organizaci 
brigád na úpravě hřiště pod sokolovnou, připravu-
je sportovní den na 4. září 2022, má zájem posílit 
práci s dětmi a mládeží.  

Sokolové v  obci  se již 100 let pozitivně podílí 
na  rozvoji obce,  jejím společenském dění. Nabízí  
občanům hodnotné trávení volného času i  upev-
ňování vlastního zdraví. Sokol je vedle hasičů a Čes-
kého červeného kříže z  nejvýznamnějších spolků 
a tedy součástí  občanského života v obci. O zacho-
vání a rozvíjení této tradice usiluje i  současný vý-
bor Sokola Želechovice v čele s Jaroslavem Krajčou 
a jednatelem Pavlem Nosálkem a nabízí zájemcům 
především množství sportovních aktivit.  

Alena Gajdůšková, Pavel Nosálek,
Antonín Červenka

Přijďte si zasportovat - nabídka pohybových 
aktivit v sokolovně 

TJ Sokol Želechovice nabízí pro sportování ve-
řejnosti sál sokolovny na  podzimní a  zimní obdo-
bí od měsíce září 2022 až do konce školního roku 
2023. Zájemci o  sportování mohou využít soko-
lovnu pro různé 
pohybové aktivity.  
Hrací plocha soko-
lovny je připrave-
na pro badminton, 
stolní tenis, mini-
kopanou, různé 
druhy posilování 
a cvičení, .…  .  Pro-
story pro cvičení je 
možno po dohodě 
zajistit v  průběhu 
celého týdne, zvý-
hodněn je proná-
jem dopoledních 
hodin.  Upřednost-

něn je pronájem pro skupiny se sezonním proná-
jmem. Zájemci o sportování a pronájem hrací plo-
chy se mohou informovat na tel. č. 604 227 950 .

Dále TJ Sokol Želechovice nabízí od  září 2022 
organizovaná cvičení pro veřejnost  vedená zku-
šenými  lektory : rehabilitační cvičení na balonech 
pro ženy všeho věku, posilovací cvičení,střelba ze 
vzduchovky,… Termíny budou upřesněny.

4. 9. 2022 pořádá TJ Sokol sportovní den pro 
všechny věkové kategorie a rodiny s dětmi.

TJ Sokol Želechovice vám nabízí sportování v čis-
tém prostředí, za nízké náklady, bez nutnosti vzdá-
lené dopravy a asi nejcennější je možnost sporto-
vání v  soukromí a  s  možností účasti celých rodin 
i  s  malými dětmi. Informace s  kontakty naleznete 
na webových stránkách TJ Sokol Želechovice:

www.tjsokol-zelechovice.wbs.cz

TJ SOKOL
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Pouť na sv. Hostýnu
V  sobotu 30. dubna jsme se po  třech letech vydali 

na mezinárodní hasičskou pouť na Svatý Hostýn. Před de-
sátou hodinou se začal řadit průvod s prapory, hosty a ha-
siči. Na  místě bylo přítomno přibližně 135 sborů z  toho 
asi 85 sborů s  prapory. Dohromady se celého průvodu 
účastnilo něco kolo 2000 uniformovaných hasičů. Jakmile 
průvod dorazil k bazilice, byly proneseny krátké proslovy 
a požehnání a šlo se na mši, která trvala hodinu. Poté jsme 
společně poobědvali, navštívili místní léčivou vodu a vy-
razili zpět domů, protože odpoledne nás čekalo stavění 
máje.

Stavění máje
Stavění máje se konalo ihned po návratu z poutě na sv. 

Hostýně. Po  nezbytných pracích spojených se stavěním 
jsme opekli špekáčky a  rozdělali oheň, aby nám nebyla 
zima. Jelikož jsme se sešli v celkem hojném počtu i společ-
ně s místními obyvateli, užili jsme si příjemné odpoledne 
a večer v přátelském duchu.

Dětský den
Konečně po dvou letech příprav, které byly přerušeny 

pandemií COVID-19 jsme mohli uspořádat dětský den 
ve velkém stylu, tak jak jsme si ho vysnili. Přípravy byly ná-
ročné a zdlouhavé, ale výsledek stál za to.

První ročník dětského dnu v  areálu střelnice přilákal 
skoro 350 dětí a  zhruba trojnásobek rodičů a  prarodičů. 
Děti i  rodiče si měli během celého odpoledne skutečně 
z  čeho vybírat, bavily je nejrůznější atrakce, vystoupení 
dětí MŠ Želechovice nad Dřevnicí, vystoupení agility pod 
taktovkou Peti Ušelové i  ukázka sebeobrany Střední od-
borné školy ochrany osob a majetku.

Děti se také mohly podívat na robota, který točí zmrz-
linu, otestovat své dovednosti v  jízdě na kole, zastřílet si 
ze vzduchovek, projít bludištěm a  mnoho dalšího. Celý 
den moderoval zkušený komentátor Jirka Haferník, který 

svým vtipným komentářem pobavil nejednoho rodiče. 
Na závěr celé akce se děti vykoupaly v pěně a pochytaly 
bonbóny, které jim shodil pan Jungmann z  letadla. Celá 
akce se vydařila na výbornou a odměnou nám za ni byli 
spokojené tváře všech dětí a jejich rodičů, a také unavení 
dobrovolníci, kteří takovou jízdu úplně nečekali. Za to jak 
nám pomohli tento den zorganizovat, jim patří velký dík, 
protože bez jejich pomoci by taková akce nemohla vůbec 
vzniknout. Dále bychom rádi poděkovali všem členům 
sboru dobrovolných hasičů, kteří nám v  hojném počtu 
přišli pomoci, a také všem sponzorům, kteří se na této akci 
podíleli jak materiálně, tak i po fi nanční stránce. Nicméně 
však velký dík patří zejména dvěma pořadatelkám Verči Zi-
chové a Ivči Hrazdirové, protože bez jejich nápadu a chuti 
uspořádat takovou akci by taková akce nikdy nebyla zre-
alizována.

Okrsková soutěž na Želechovických Pasekách
V  sobotu 14. května se konala první letošní soutěž 

na Želechovických Pasekách. Začátek soutěže byl od jed-
né hodiny a soutěže se zúčastnili jak naši muži, tak i mladí 
hasiči v  kategorii starších žáků. Jako první disciplína od-
startovala štafeta 4x100m mužů a  zároveň štafeta dvojic 
mladých hasičů. Ihned po skončení této disciplíny násle-
doval požární útok žáků. Náš tým si vedl dobře a v součtu 
všech bodů skončil na krásném 2. místě. Co se týká muž-
ského družstva, po absolvování štafety bylo na třetí pozici. 
Útok se jim povedl a v této disciplíně byly druzí. Nicméně 
po  sečtení celkových výsledků obou disciplín jsme měli 
stejně bodů jako kluci z Pasek, a tak jsme nakonec skončili 
na 3. místě, jelikož byli lepší v útoku, který má větší váhu. 
I tak to byl parádní start letošní sezóny a všem zúčastně-
ným gratulujeme ke skvělým výsledkům.

Pohárová soutěž MH a 1. soutěž GP 8. okrsku na Kle-
čůvce.

Dne 28. května se konala první soutěž GP 8. okrsku 
na  Klečůvce a  pohárová soutěž mladých hasičů. Starším 
žákům se první útok povedl bez potíží, avšak u druhého 
pokusu se zasekl spoj savic, a tak jim tento pokus k obsa-
zení prvních příček příliš nepomohl. Nakonec se naši starší 
žáci umístili na 7. místě.

V 15 hodin odstartovala 1. letošní soutěž Grand Prix 8. 
okrsku. Sjelo se na  ni všech 8 týmů, kteří jsou přihlášeni 
do GP. Naše družstvo mužů šlo jako třetí v pořadí a pro-
vedli útok za necelých 51 sekund díky čemuž si vysoutěžili 
skvělé 1. místo na této soutěži.

Soutěž mladých hasičů na Želechovických Pasekách.
Hned v neděli 28. května jeli mladí hasiči na další soutěž 

na Želechovické Paseky. Konkurence byla opravdu veliká 
- 22 týmů soutěžících mladých hasičů. My jsme se však ne-
zalekli, a jakmile jsme se dostali na řadu, provedli jsme po-
žární útok bezchybně, což bylo na soutěži s pouze jedním 
pokusem to hlavní. Ačkoliv i zde se našly týmy, které nás 
svou technikou a rychlostí předčily, celkově jsme skončili 
na parádním 9. místě. A především jsme v sobě znovu pro-
budili chuť závodit a zlepšovat se a věřím, že brzy dosáh-
neme i na tu pomyslnou "bednu".

2. soutěž GP 8. okrs-
ku v Lužkovicích

Ve  stejný den jako 
náš velký dětský den 
se konala i  v  pořadí 
druhá soutěž našeho 
GP a  to od  11:30 ho-
din. Jelikož při všech 
starostech s  chystá-
ním dětského dne 
nebyl čas na jakýkoliv 
trénink, museli jsme 
taktiku rozhodnout 
až v den D těsně před 
soutěží. Na  tu jsme 
odjeli přímo z  průbě-
hu chystání naší akce, 
takže vše bylo ve spě-
chu a  chaosu. Trať 
byla inovovaná, takže 
jsme museli inovovat 
i  taktiku. Pokus jsme 
rozběhli dobře, vše 

klaplo, ale pokulhávala voda, kde jsme šli na jistotu, jelikož 
jsme hlavně chtěli útok dokončit s  platným časem. Celá 
soutěž se měřila stopkami, což ale asi ve  výsledku moc 
nevadilo, jelikož rozdíly mezi jednotlivými týmy byly cel-
kem velké, snad až na necelý sekundový rozdíl mezi námi 
a Jaroslavicemi. Každopádně my jsme odjeli hned po na-
šem pokusu a až poté nám byl dovezen pohár za pěkné 
3. místo.

Soutěž mladých hasičů
Hned druhý červnový víkend se u  nás konal již skoro 

tradiční Memoriál Vladislava Žitného, tedy soutěž mladých 
hasičů, na  kterou se sjely sbory z  blízkého i  vzdáleného 
okolí v hojném počtu 30 družstev. I když se našim mladým 
hasičům moc nedařilo a jejich umístění nebylo zcela valné, 
jelikož tým byl poskládán skoro na poslední chvíli, jednalo 
se o velmi povedenou soutěž. Na prvním místě ve starších 
žácích skončilo družstvo Želechovických Pasek se super 
časem 14,05s a  v  mladších žácích vyhrál „A“ tým Trnavy 
s  časem lehce pod 20s. Všem gratulujeme a  budeme se 
těšit zase za rok.

Oslavy 130 let SDH Želechovice nad Dřevnicí, 760 let 
obce a 100 let TJ Sokol

V  sobotu 18. června se konaly slavnosti obce, od  je-
jichž první písemné zmínky uplynulo již 760 let. Oslavy 
byly spojené i  se založením zdejšího sboru hasičů, který 
oslavil 130 let a současně i místní TJ Sokol oslavil 100 let 
od  založení. Oslavy měly proběhnout již minulý rok, ale 
covid vše narušil. Všechny tyto tři významné události jsme 
oslavili pestrým programem, který byl zahájen průvodem 
v dopoledních hodinách a vyvrcholil večerní zábavou spo-
jenou s  ohňostrojem. V  průběhu celého dne byla volně 
přístupná výstava dobových fotografi í nejenom sboru, 
ale také Sokolu a obce. Návštěvníci si zde mohli také i pro-
hlédnout staré hasičské uniformy a hned několik ocenění, 
které jsme v posledních letech vybojovali na pohárových 
soutěžích.

Všem třem oslavencům přejeme ještě minimálně jed-
nou tolik let a těšíme se na další společné oslavy.

Výjezdy
Od  posledního čísla zpravodaje jsme měli další 4 vý-

jezdy, což tento rok zřejmě učiní nejnáročnější z hlediska 
počtu výjezdů v novodobé historii naší jednotky. V břez-
nu hořel travní porost u  chatky za Tescomou na  Příluku. 
Na  konci května jsme byli povoláni k  požáru osobního 
automobilu na  světelné křižovatce v  naší obci. Zkraje 
června jsme vyjeli k pátrání po pohřešované osobě v ka-
tastru obce Veselá. Pátrání mělo bohužel tragický konec. 
Dalším výjezdem byl původně nahlášený požár lesa někde 
na  Želechovických Pasekách. Z  tohoto se vyklubal požár 
osobního automobilu kus cesty za studánkou-pramenem 
Vidovy. Zatím poslední výjezde byl na pátrání po pohře-
šované osobě na Želechovických Pasekách, ale osobu se 
bohužel nepodařilo najít.

Za SDH Želechovice nad Dřevnicí starosta Ing. Petr 
Hrazdira, Mgr. Veronika Zichová, Ivana Hrazdirová – vedoucí 

mládeže, Kryštof Balajka

HASIČI ŽELECHOVICE
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Hasičské soutěže letos začaly v půlce dub-
na okrskovou soutěží na Pasekách. Soutěžilo 
se v  požárním útoku a  štafetě dvojic. Naše 
mladší žáky jsme doplnili dětmi z  přípravky 
a  hned po  dvou trénincích si zkusily první 
soutěž. Skončily poslední, ale protože byly jen 
tři družstva mladších, tak získaly pohár za tře-
tí místo, ze kterého měly velkou radost. Naše 
dvě starší družstva obsadily 1. a 6. místo.

 
Další sobotu se konalo okresní kolo hry 

Plamen, kde jsme na  podzim skončili šestí 
a těchto 6 bodů se připočítalo k výsledkům 
z  tohoto kola. Soutěžilo našich deset star-
ších žáků a to ve štafetě 4x60m, štafetě CTIF, 
štafetě dvojic a  v  požárním útoku. Nám se 
podařily skvělé výsledky, kdy jsme ve  šta-
fetách získali dvě 3. místa, 6. místo a v po-
žárním útoku jsme skončili na  krásném 2. 
místě. K tomu všemu se připočítala celoroč-
ní práce zaznamenaná v kronice a tam jsme 
dostali 5 trestných bodů, které nás nakonec 
odsunuly na celkové 4. místo. Do kraje po-
stupují jen první tři družstva. I  přesto, že 
jsme z  loňska postup neobhájili, byli jsme 
s výsledky spokojeni.

Poslední sobotu v květnu se konala soutěž 
na Klečůvce, kde jsme dorazili se dvěma star-
šími družstvy. Soutěžilo zde 10 družstev a my 
jsme získali po vydařených pokusech 1. a 3. 
místo.

 
V neděli jsme měli domácí soutěž, kde se 

sjelo 22 družstev z blízkého i širokého okolí. 
My jsme nastoupili s mladšími a dvěma star-
šími družstvy. Naši mladší žáci ve věku od 4 
do  9 let povzbuzovaní početným publikem 
ukázali pěkný útok, který v silné konkurenci 
stačil na  5. místo. Naše starší A  i  přes vyda-
řený útok skončili na 2. místě za Provodovem 
a starší B na 6. místě.

Začátkem června jsme zajeli na  soutěž 
do  Lužkovic, která se tam konala po  dlou-

hých 50 letech. Na  soutěži bylo jen sedm 
družstev, a tak jsme si odvezli pohár za 1.,2. 
a mladší za 3. místo.

Druhou sobotu v  červnu nás čekaly dvě 
soutěže. Ráno jsme vyjeli do  Želechovic 
na  Střelnici, kde dojelo 30 družstev z  toho 
15 v  kategorii starších. Konkurence v  této 
kategorii nás zajímala, protože jsme měli jen 
jedno starší družstvo. Do družstva se po do-
volené a zranění vrátili dva členové na pozici 
strojník a  rozdělovač a  nasazení bylo znát. 
Po  bezchybném útoku a  čase 14.05 jsme 
skončili na 1. místě.

Po skončení jsme vyjeli přímo na Provodov, 
kde jsme chtěli být lepší než domácí a získat 
na  oplátku vítězství u  nich. Po  opětovném 
bezchybném útoku a čase 14.09 jsme v kon-
kurenci dvanácti 
družstev převzali 
k  nelibosti domácích 
pohár a medaile za 1. 
místo.

18.6. nás čekala 
soutěž v Újezdě, kte-
rá je zařazena do zlín-
ské ligy, kterou jezdí 
nejlepší družstva 
zlínského okresu. 
Startovali jsme 37 
v pořadí. Loni se nám 
zde útok nepovedl 
a  chtěli jsme ukázat, 
že požární útok umí-
me. Nervozita v  tak 
silné konkurenci byla 
znát, ale výstřelem 
startéra zmizela. Vše 
klaplo jak mělo a náš 
historicky nejrychlej-
ší útok v  čase 13.03 
nás katapultoval 
na  1. místo. Při oce-
nění jsme převzali 

z rukou pořadatele k poháru i putovní knihu 
z lipového dřeva a vyrazili jsme na naše slav-
nosti obce.

Na  slavnostech jsme spolu s  domovským 
sborem ze Želechovic ukázali štafetu dvojic 
našich mladších a  stříkání z  ruční stříkačky, 
kterou si mohly vyzkoušet i děti z publika.

Do prázdnin máme naplánované se zúčast-
nit soutěží ve Štípě, na Veselé a na Hrobicích.

Věřím, že i  nadále se nám bude na  soutě-
žích dařit a  naše áčko ve  kterém šest kluků 
končí po  dosažení 15 let věku se rozloučí 
v nejlepší formě. Všem přeji krásné prázdniny.

Robert Chmela 
vedoucí mládeže

HASIČI PASEKY
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ÚRYVKY Z HISTORIE NAŠÍ OBCE
GEOLOGICKÉ ZAJÍMAVOSTI Z MINULOSTI NAŠÍ OBCE

Katastr naší obce, zejména ve své jižní, za-
lesněné části, v  podhůří vizovických vrchů, 
je protkán sítí potůčků, vytékajících z  ma-
lebných a často zapadlých koutů, člověkem 
jen zřídka navštěvovaných. Společně se sté-
kají v  Obůrek (dříve zvaný Suchá Oselná či 
Stráneční potok), který odvádí vodu z naše-
ho území do Dřevnice. Mnoho těchto potůč-
ků nese romantická jména. Vzpomeňme jen 
Hluboček, Vidovku, Milenovku či Kamenný 
a  Lázovský potok. Jiné menší přítoky pak 
jsou zcela bezejmenné nebo na své pojme-
nování teprve čekají. 

Ten, kdo poznal práci na poli a v lese v hor-
kých letních dnech, jistě ví, jakým pokladem 
je doušek čisté, průzračné pramenité vody. 
Proto naši předkové stavěli u mnohých pra-
menů kamenné i  dřevěné studánky, které 
životodárnou, z  nitra naší země vyvěrající 
tekutinu ochraňovaly 

před znečištěním a  ohřevem sluneční-
mi paprsky. V  dobách pohanských bývaly 
studánky opředené řadou starodávných le-
gend a i později zde podle ústní tradice síd-
lily víly a  lesní žínky. Pro Křesťany pak jsou 
některé z nich dodnes spojovány se zázraky 
uzdravení a  Mariánskou úctou. Vydatnější 
zdroje pak napájely celé širší okolí. Ze Stráže 
bylo vybudováno dřevěné korýtko, přivádě-
jící pitnou vodu až k bývalé papírně. Z okolí 
studánky Řehonůvky pod Lysou pak vychá-
zelo zakopané potrubí, které zásobovalo 
ještě donedávna ulice Batalickou, Příluckou 
či dokonce i  část středu obce. V  minulosti 
také pro nízký obsah vápenatých iontů slou-
žilo k ředění vyrobené slivovice v bývalé pá-
lenici (v místě pozdější hospody na Rožku).

V  našem katastru však vyvěralo také ně-
kolik minerálních pramenů. Zejména vyšší 
obsah sirovodíku, který mohl návštěvník již 
zdaleka cítit, byl typický pro několik lokalit. 
Proto také bývaly prameny nazývány jako 
Sirkovice či Sirčeny. Známe tak například 
sirnatou studánkou u  potoka Hluboček 
v blízkosti dnešní Pešlovy pily, ale i několik 
dalších zdrojů, zejména na Pasekách. V Zele-
ném údolí sloužívaly místnímu obyvatelstvu 
menší lázně, kam se lidé chodívali naložit 
do připravených van. Účinek pak byl zazna-
menán především při léčení pohybového 
aparátu, revma, ale i u řady kožních chorob. 
Také samotné popíjení vody mívalo blaho-
dárný vliv na lidské zdraví a posílení imunity.       

Kromě vody nejrůznějšího složení však 
probíhaly v našem katastru i výzkumy geo-
logického podloží a  dalších možných darů 
nitra naší země. Ponechejme nyní stranou 
zmínky o  kopání zlata na  protáhlém hře-
benu Lysé, které patří spíše do  říše pověstí 

a  legend. Avšak i  u  nás proběhlo několik 
zkušebních vrtů, testujících zdroje ropy. 
V  obecní kronice z  roku 1962 se dočítáme, 
že jeden takový vrt byl i v zahradě domu č.p. 
13 u Motýlů a zmíněno je také, že na mno-
hých místech v  katastru lidé pozorovali, že 
ze země na povrch vystupují hořlavé plyny. 

Této zajímavosti se zavěnujeme o  něco 
podrobněji, protože by neměla zůstat ani 
pro další generace zapomenuta. O  tom, že 
ještě počátkem minulého století bylo oblí-
benou zábavou místních ogarů zapalování 
vycházejících bublin v okolí koryta Dřevnice 
v blízkosti dnešního hřiště a Zátočiny, jsme 
slýchávali od  našich předků a  i  na  strán-
kách Želechovického zpravodaje jsme tyto 
vzpomínky zmínili. Podrobněji se touto pro-
blematikou zabýval lipský starosta, mlynář 
a vlastivědný pracovník Emil Scholaster. Pod 
lužkovskou Tvrzí, v  úpatí kopce, ale i  blíže 
v  bývalém řečišti Dřevnice, místy dokonce 
na  levém - želechovickém břehu, lidé od-
pradávna pozorovali vyvěrající bublinky. 
Lužkovjané v  jednom místě založili kadlu-
bek – dutý pařez nad studánkou s ceněnou 
minerálkou. Pamětník staříček František 
Úšela z želechovského fojtství č.p. 84 na Vý-
pustě prý vzpomínal, že hospodyně kolem 
roku 1850 využívaly této vody pro přípravu 
těsta na knedlíky, které tak dobře vykynuly 
a  měly výjimečnou chuť. Lidé i  z  okolních 
dědin si chodili se džbány pro vodu, kterou 
považovali za  léčivou pro sebe i  zvířectvo. 
Lužkovský starosta Jan Slovák nechal v blíz-
kosti vykopat hlubší studánku, kde objevil 
v hloubce asi 70 cm modrý slepenec a bub-
liny zde po 15 sekundových intervalech hro-
madně proudily na  hladinu. Obvodní lékař 
Dr.  Franta z  Vizovic nechal prověřit možné 
léčivé účinky, avšak ty se neprokázaly, neboť 
zdroj plynu byl jiný než ze studánek v pod-
hůří Vizovických vrchů. Z  tohoto důvodu 
také sešlo z myšlenky vybudovat zde lázně. 

Osobní zážitek z  této lokality podrobně 
popsal právě Emil Scholaster: „Teprve později 
přišlo se na myšlenku, jaké tajemství by moh-
lo býti skryto ve hloubkách země v údolí mezi 
parní pilou na Kněžkútech a obcí Lůžkovicemi, 
po pravé straně řeky Dřevnice. Při jedné cestě 
tímto směrem upoutal mne zajímavý přírodní 
zjev. Všiml jsem si, že v  místech bývalého ře-
čiště něco zřetelně pukotá. Naslouchal jsem, 
zda se to nějaký živočich ozývá. Tu spatřil jsem 
na kameni tvořící se větší bublinu s tuhým po-
vlakem v řídkém bahnu, která při praskání vy-
dávala zvuk. Kámen byl as půl metru dlouhý 
a plochou stranou ležel přilepen na dně staré-
ho řečiště. Puklinou v kameni tlačilo se bahno 
nahoru do důlku, v němž se praskající a puko-

tající bubliny vytvořovaly. Pokusil jsem se puk-
linu v kameni blátem zalepiti. Po několika vte-
řinách plyn tuto ucpávku se silným sykotem 
protrhl. Ucpal jsem puklinu v kameni podruhé, 
abych zjistil sílu i tlak plynů a zda tyto jsou sto 
zhasnouti rozžatou zápalku. Jak jsem byl však 
překvapen, když vyrazivší plyny se vzňaly, při 
čemž vyšlehl plamen. Vrátil jsem se k  nové 
studánce, kde plyny hromadně k vodní hladi-
ně vystupovaly. Při zapálení těchto plamínky 
z jedné bubliny na druhou přeskakovaly. Ještě 
téhož dne sdělil jsem tuto zajímavost staros-
tovi Slovákovi, který použil ku zachycení plynů 
z kyselky unikajících trychtýře s trubicí, na je-
jímž konci plyny za přítomnosti sousedů zapá-
lil. Tak potvrzena byla hořlavost lužkovských 
plynů. Objev hořlavých plynů byl brzy v okolí 
znám, takže již příští neděli byl okraj nové stu-
dánky použitými zápalkami téměř obsypán.“ 

Želechovský rodák František Chalupa 
odebral vzorek plynů do  láhve a  poslal 
na rozbor do Vídně, kde bylo prokázáno, že 
obsahují přibližně 90% metanu. Tento vý-
sledek mu vnukl myšlenku, že by se v kraji 
mohlo těžit uhlí a díky svému podnikavému 
duchu si pak rychle vymohl kutací právo 
v  obvodu obcí Želechovic, Lužkovic, Hvoz-
dné a  Provodova. Souvislost metanu však 
je spíše s  menší a  hluboko uloženou záso-
bou ropy. Na  několika místech prováděla 
zkušební vrty fi rma Baťa do  hloubky více 
než 40 metrů, výsledky vak nebyly nikterak 
přesvědčivé. Nicméně, kdo ví? Dnešní člá-
nek můžeme ukončit stále platnými slovy 
Emila Schlastera: „Během let se okolí vysky-
tujících se plynů pozměnilo, takže staré řečiště 
Dřevnice je pomalu zaváženo a nová studán-
ka, ve které prováděly svůj rej bubliny užiteč-
ných plynů, již dávno je zrušena. Vede přes ni 
nově upravená polní cesta (dnes cyklostezka). 
O  místech výskytu plynů bylo mým úmyslem 
pojednati z  toho důvodu, aby se na  ně nikdy 
nezapomnělo. Domnívám se totiž, že druhá 
etapa historie lůžkovských plynů se ještě neu-
končila.“

 
Pavel HURTA  

Použitá literatura:
Obecní kronika. Želechovice, rok 1962.
SCHOLASTER, E.: Lůžkovské plyny. Podřev-
nicko, ročník I., číslo 4, Červen 1940, str. 67-
68.
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SVOZY ODPADŮ V ROCE 2022 QR kód vás přesměruje na internetové stránky 
obce na informace o aktuálních svozech odpadu

SMĚSNÝ 
KOMUNÁLNÍ 
ODPAD

5. 1. 19. 1. 2. 2. 16. 2. 2. 3. 16. 3. 30. 3. 13. 4. 27. 4.

11. 5. 25. 5. 8. 6. 22. 6. 6. 7. 20. 7.  3. 8. 17. 8. 31. 8.

14. 9. 28. 9. 12. 10. 26. 10. 9. 11. 23. 11. 7. 12. 21. 12.

svoz 1× za 2 týdny ve STŘEDU

SÁČKOVÝ 
SVOZ 
PLASTŮ

3. 1. 31. 1. 28. 2. 28. 3. 25. 4. 23. 5. 20. 6. 18. 7. 15. 8.

12. 9. 10. 10. 7. 11. 5. 12. 1× MĚSÍČNĚ - Svoz plastů v letošním roce ve vybraná PONDĚLÍ

SÁČKOVÝ 
SVOZ 
PAPÍRU

27. 1. 24. 3. 19. 5. 14. 7. 8. 9. 3. 11. 29. 12.

1× ZA 2 MĚSÍCE - Svoz papíru v letošním roce ve vybrané ČTVRTKY

Mobilní svozy 16. 4. 11. 6. 3. 9. 29. 10.

Nebezpečný odpad 16. 4. 3. 9.

SMĚSNÝ 
ODPAD
SVOZ 1× ZA 14 
DNŮ - NEDO-
STUPNÁ MÍSTA

14. 1. 28. 1. 11. 2. 25. 2. 11. 3. 25. 3. 8. 4. 23. 4. - sobota

20. 5. 3. 6. 17. 6. 1. 7. 15. 7. 29. 7.  12. 8. 26. 8. 9. 9.

23. 9. 7. 10. 21. 10. 4. 11. 18. 11. 2. 12. 16. 12. 30. 12.

Eva Rosíková 85 let
Danuše Medková 85 let
Jarmila Wernerová 80 let
Petr Strnadel 80 let
Emílie Novotná 80 let
Vlasta Šimoníková 75 let
Vojtěch Číčela 75 let
Stanislav Pištěk 75 let
Vladimír Balajka 75 let

Miroslav Chmela 75 let
Petr Blahynka 70 let
Marie Ventrčová 70 let
Karel Číhala 70 let
Danuše Ušelová 70 let
Ludmila Matúšková 70 let
Jarmila Pfeff rová 65 let
Jaroslav Ticháček 65 let

JUBILANTI V NAŠÍ OBCI KVĚTEN - ČERVEN 2022

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.
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